
به بهانه دو سالگى يك نشريه زيست محيطى
بايد نسلى ديگر را تربيت كرد

 زندگى/ عباسعلى سپاهى يونسى: براى پاسداشت 
محيط زيست كشورمان غير از كارهاى فورى كه در هر 
روز لازم است انجام شود، بايد فرهنگسازى و كارهاى 
بلند مدت هم انجام داد. يكى از اين كارهاى مهم، ايجاد 
دغدغه در كودكان و نوجوانان به عنوان افرادى است كه 
آينده سازان اين سرزمين مى باشند. اين فرهنگسازى به 

شكل هاى مختلفى مى تواند انجام شود.
 از برنامه يك ساعت با محيط بانان كه ارتباطى زنده 
بين دانش آموزان و محيط بانان به عنوان پاسبانان محيط 
زيست است تا نوشتن از محيط زيست براى كودكان و 
نوجوانان و ساخت انواع برنامه هاى زيست محيطى در صدا 

و سيما و...
سال گذشــته بود كه براى اولين بار، نخستين شماره 
«داروگ» به عنوان اولين نشــريه نوجوانان دوســتدار 
محيط زيســت را ديدم. به نظرم اتفاق فرخنده اى آمد. 
شــايد خيلى پيش تر از اين بايد شــاهد تولد نشريه يا 
نشرياتى از اين دســت مى بوديم اما باز هم خوشحالم 
كه سرانجام نشريه اى نو به جمع نشريات نوجوانان وارد 
شده است و مهم تر از اين تولد، رويكرد محيط زيستى 
اين نشريه است. بايد اطمينان داشت اگر نشريه، شكلى 
حرفه اى داشته باشد و نوجوانان خودشان را در نشريه اى 
كه به نام آن هاست پيدا كنند، تأثير لازم را از اين نشريه 

خواهند گرفت. 
تأثيرى كه تنها در امروز آن ها خلاصه نمى شــود، بلكه 
در سراســر عمر با آن ها خواهد بود. اين حرفه اى بودن 
را تا حد زيادى مى توان در نشريه ديد. از انتخاب عنوان 
ماهنامه كه براى مخاطب سؤال برانگيز است و نمى داند 
داروگ يعنى قورباغه درختــى تا گرافيك خوب كار و 

مطالبى كه مى تواند كاربردى هم باشد.
اگر در گذشــته به اندازه امروز درباره محيط زيســت 
كشــورمان دغدغه داشــتيم و اين دغدغه را گسترش 
مى داديم، امــروز حال و روز محيط زيســت بهتر بود 
اما افســوس و صد افســوس كه گمان مى كرديم در، 
هميشــه بر همان پاشــنه اى خواهد چرخيد كه ما را 
خوش است. نمى دانستيم بى مهرى ها به محيط زيست 
روزى گريبانمان را خواهد گرفت. حالا همان روز است. 
محيط زيست پاسخ نامهربانى هايمان را مى دهد؛ با گرم 
شدنش، با ريزگردهايش، با سرماهايى كه ناگهان هر چه 
كاشته ايم را خشك مى كند و... اما با اين همه، هنوز هم 
راه برگشت و مهربانى با محيط زيست باز است. مى توان 
برگشت و در اين برگشت بايد نسلى ديگر را تربيت كرد. 
نسلى كه بداند بايد مواظب اين امانت الهى باشد. نسلى 
كه تنها به فكر بهره بردارى از طبيعت به نفع خود نباشد 
و نشــريه اى چون «داروگ» مى تواند به سهم خود ما را 

كمك كند.

افزايش وزن در ميانسالى خطرناك است

 ترجمه/ مريم سادات كاظمى: نتايج مطالعات جديد ثابت مى كند حتى 
اضافه وزن تدريجى و كم در سنين ميانسالى خطر بروز بيمارى هاى مزمن 
و مرگ زودهنگام را افزايش مى دهد. پژوهشگران آمريكايى بتازگى دريافتند 
افرادى كه در دوران ميانسالى و پيش از 55 سال دچار افزايش وزن نه چندان 
زياد ( 2/2 تا 10 كيلوگرم) مى شوند، نسبت به كسانى كه تناسب اندام خود 
را حفظ كرده اند در معرض خطر بالاتر بيمارى هاى مزمن، مرگ زودهنگام و 

افت سلامتى در دوران سالمندى هستند. 
در اين زمينه مطالعه اى روى بيش از 92 هزار نفر صورت گرفت كه وضعيت 
خانم ها طى سال هاى 1976 تا 2012 و وضعيت آقايان طى سال هاى 1986 
تا 2012 بررســى شد تا تأثير اضافه وزن بر سلامتى مشخص گردد. پس از 
اين مدت بيشتر افراد دچار اضافه وزن شده بودند كه گرچه اين مقدار طى هر 
سال اندك بود اما بتدريج و پس از 50 سالگى به حد قابل توجهى رسيده بود. 
نتايج اين مطالعه ثابت كرد هر پنج كيلوگرم افزايش وزن خطر ابتلا به ديابت 
نوع 2 را 30 درصد، پرفشــارى خون 14 درصد، بيمارى هاى قلبى عروقى 

هشت درصد و سرطان هاى مرتبط با چاقى را 6 درصد بالا مى برد. 
همچنيــن احتمال مرگ زودهنگام حتى در صورتــى كه فرد اصلاً در اين 
مدت سيگار نكشيده باشد پنج درصد افزايش مى يابد. به علاوه، اين افزايش 
وزن تدريجى طى 30 سال با كاهش 17 درصدى حفظ سلامتى در دوران 
سالمندى نيز همراه است. رعايت برنامه غذايى متنوع و سالم در كنار سبك 
زندگى سالم بهترين روش پيشگيرى از چاقى و عوارض اجتناب ناپذير آن 

است.
www.Top Santé.fr:منبع

زيست بوم

سلامت كلينيك 

دانش و فناورىفضاى مجازى

ايسنا: يك جسم صخره اى عظيم هفته گذشته بى سر و صدا از فاصله 123 هزار و 31 
كيلومترى زمين (معادل يك سوم فاصله بين كره خاكى و ماه) عبور كرد.

منجمان سه روز پس از قرار گرفتن اين جرم كيهانى در نزديك ترين فاصله اش 
به زمين، آن را رصد كردند. اين سيارك كه 2017 001 نام دارد، روز 23 ژوئيه 
(اول مرداد) رصد شد و عرض آن بين 25 تا 78 متر برآورد شده است. برخلاف 
اينكه اين سيارك به اندازه هواپيماى بوئينگ 737 است، قبل از عبور از كنار 
زمين در 20 ژوئيه (29 تير) شناســايى نشد و كارشناسان بر اين باورند اين 
جرم كيهانى احتمالاً تيره است يا نور خورشيد را منعكس نمى كند.تلسكوپ 
ATLAS-MLO  در رصدخانه «ماونا لوا Mauna Loa» واقع در هاوايى اين 

صخره را مشاهده كرد و گفته مى شود اين شىء سه برابر صخره فضايى Chelyabinsk است كه سال 2013 بر فراز روسيه سقوط 
كرد.منجمان بارها درباره تهديد بالقوه اجرام آسمانى هشدار داده اند كه در همسايگى زمين قرار دارند و هنوز شناسايى نشده اند.

عبور بى سر و صداى سياركى به اندازه بوئينگ 737 از نزديكى زمين 
 

 مهر: پاول دوروف مؤسس تلگرام در پيامى اعلام كرد سرورهاى تحويل محتواى 
اين شبكه پيام رسان يا «سى دى ان» ها به ايران و تعدادى از كشورهاى خاورميانه 

منتقل شده است.
پاول دوروف در پيامى توئيترى تأييد كرد برخى سرورهاى «تحويل محتوا» تلگرام 
به ايران و برخى كشورهاى خاورميانه از جمله عربستان  منتقل شده است. در همين 
راستا  تلگرام نيز درباره انتقال ســرورهاى CDN به ايران و تعدادى از كشورهاى 

خاورميانه توضيحاتى داده است.
تلگرام توضيح داده است: نقاط ذخيره سازى CDN در مناطقى در نظر گرفته شده اند 
كه تلگرام ترافيك زيادى دارد ولى ما به دلايل مختلف تمايلى به قرارگيرى سرورهاى 

تلگرام در آن مناطق نداريم.اين در حالى است كه مدير عامل تلگرام اظهارات معاون وزير ارتباطات ايران مبنى بر انتقال سرور تلگرام به ايران 
را تكذيب كرده و گفته بود: قرار نيست هيچ سرورى كه حاوى اطلاعات شخصى كاربران است به ايران منتقل شود.

پاول دوروف: برخى سرورهاى تلگرام به ايران منتقل شد

 زندگى/ رها واعظى  
بيــش از يــك دهه اســت كه 
اينترنت در زندگى روزمره افراد، 
همچــون تلفن تبديل بــه ضرورتى اجتناب 
ناپذير شــده، تا آنجا كه هزينه هاى مربوط به 
داشتن اينترنت در كشور ما، تبديل به يكى از 
هزينه هاى اصلى در سبد نيازهاى ماهانه خانوار 

شده است.
نيــاز به اينترنــت در تمام كشــورهاى دنيا، 
بــه موضوعى مهم و اساســى تبديل شــده 
اســت، تا آنجا كه برخى كشورهاى پيشرفته، 
بــا برنامه ريزى هــاى تخصصى و اساســى،
 بهره گيرى از آن را حق برابر همه شهروندان 
خود دانسته اند و با رايگان كردن آن، دسترسى 
به آن را براى همه اقشار مردم سهل و ممكن 
كرده اند. اما در بسيارى از كشورهاى دنيا، هنوز 
اينترنت داراى تعرفه هاى مختلفى است. اين 
تعرفه ها براســاس ميزان كنتــرل دولت ها بر 
روى كاربران اينترنت و يا كارآيى اينترنت در 

كشورها متغير است.
شايد دانستن اينكه كدام كشورها، گران ترين 
و ارزان تريــن اينترنت را دارند و ايران در بين 
اين كشورها در كدام جايگاه قرار دارد، جالب 
توجه باشــد، اما در اين بين بهتر است بدانيد 
كــه عوامل مؤثر بر گرانــى و ارزانى اينترنت، 
بستگى به گزينه هاى مختلف زيادى دارد كه 
يكى از مهم ترين آن ها، زيرســاخت هاى لازم 
براى دسترسى مردم به اينترنت است، بنابراين 
هر چه يك كشور در اين زمينه ها پيشرفته تر 
باشــد، طبعاً هزينه ارائه اينترنت به كاربران 

برايش ارزان تر تمام مى شود.

  گران ترين اينترنت ها 
به نظر مى رسد كشــورهاى آمريكاى لاتين، 

آفريقا و كشــورهايى كه از چندين جزيره در 
اقيانوس آرام تشــكيل شــده اند، گران ترين 

اينترنت هاى دنيا را دارند.
در حال حاضر، گران ترين اينترنت دنيا از آن 
كشور كوبا است. مردم اين كشور كه جزيره اى 
در ميان درياى كارائيب و اقيانوس آتلانتيك 
شمالى است، بايد ماهانه بيش از 1000 دلار 
براى بهره گيرى از اينترنت هزينه كنند! اين 
بدان دليل اســت كه اينترنت در كشور كوبا 
بشدت تحت كنترل قرار دارد. ميانگين هزينه 
دريافت اينترنت ماهانه در كشور كوبا، حدود 

1700 دلار آمريكاست.
جزاير سليمان، با فاصله بسيار زيادى از كوبا، 
رتبه دوم گران تريــن اينترنت دنيا را به خود 
اختصاص داده است. جزاير سليمان كشورى 
است كه شــامل چند صد جزيره در آب هاى 
اقيانــوس آرام و نزديــك به قاره اســتراليا

 است. 

ميانگين قيمت ماهانه اينترنت در اين كشور 
حدود 260 دلار آمريكا مى باشد.

پس از جزاير سليمان، كشور پاپوا گينه نو نيز 
با 150 هزار كاربر دائم اينترنت، داراى اينترنت 
گرانى با ميانگين قيمت ماهانه 186 دلار است.

در فهرســت كشــورهاى داراى گران تريــن 
اينترنت هاى دنيا، نام كشورهاى امارات متحده 
عربى، اتيوپى، تانزانيا، زيمباوه، اوگاندا، نيجر، 
ماداگاســكار، افغانســتان، مالى و قطر نيز به 

چشم مى خورد.

  ارزان ترين اينترنت ها 
براساس آمار ارائه شده در سال جارى ميلادى، 
ارزان تريــن اينترنــت دنيا متعلق به كشــور 
اوكراين مى باشد. براســاس اين آمار، ونزوئلا 
و روســيه با اختلاف كمى نسبت به اوكراين 
داراى اينترنتى با قيمت ارزان هستند. قيمت 
اينترنت در اين كشــورها، بــه طور ميانگين 

مبلغى بين 3 تا 6 دلار در ماه است.
پس از اين كشــورها، رومانى، بلغارســتان و 
بلاروس نيز با ميانگين قيمت كم تر از 10 دلار 
در ماه، كشــورهايى با اينترنت ارزان به شمار 
مى روند. در اين آمار، قيمت ها براساس اينترنت 

با حجم نامحدود در نظر گرفته شده است.

  جايگاه قيمت اينترنت ايران در دنيا 
در فهرست جهانى قيمت ماهانه اينترنت كه 
براساس حجم نامحدود، با سرعت 60 مگابيت 
بر ثانيه و بيش از آن در نظر گرفته شده است، 
ايران يكى از كشــورهاى داراى اينترنت گران 
به حساب مى آيد و با ميانگين قيمت 65/85 
دلار در ماه، دهمين كشور داراى اينترنت گران 

مى باشد.
در اين بيــن، عمان، عراق، لبنان، ســوريه و 
پاكستان، جايگاه بهترى نسبت به ايران دارند 

و داراى اينترنت ارزان ترى هستند.
در فهرســت اخير گران تريــن و ارزان ترين 
اينترنت هاى دنيا، كشورهايى همچون فرانسه، 
ايتاليا، هلند، ســوئد، انگلستان، آلمان، كانادا، 
اتريش، اسپانيا و ژاپن، از نظر قيمت اينترنت، 
نرخ نزديكى به يكديگر دارند و با فواصل كمى 
نسبت به يكديگر در ميانه فهرست كشورهاى 
اينترنت هاى  ارزان ترين  داراى گران تريــن و 
دنيا قرار گرفته اند و به نظر مى رسد كه از نرخ 
منطقى و مناسبى نسبت به هزينه ماهانه مردم 

خود برخوردارند.
بــا توجه بــه چنين آمارى، واضح اســت كه 
كشــور ما، براى رســيدن به نرخى منطقى 
در ارائــه اينترنت به مــردم، نيازمند توجه و 
فعاليت بيشــتر و توســعه بهتر زيرساخت ها 
زمينــه  ايــن  در  خــود  سياســت هاى  و 

مى باشد.

كشور ما داراى نرخ بالايى در خدمات پهناى باند است

گران ترين و ارزان ترين اينترنت دنيا

ويسى مچ يحيى را خواباند 

پرسپوليس ميخ فولادى  را محكم كوبيد 
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چارت دانشگاه آزاد 
تغيير مى كند

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .
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فرهنگ

خبرنگاران  باشگاه 
جوان:  شهرستان ادب 
مجموعــه رباعی های 
ســیار  محمدمهدی 
را منتشــر می کنــد. 
محمدمهدی سیار در 
گفت وگــو با خبرنگار 
حوزه ادبیات گروه فرهنگی درخصوص انتشــار اثر 
جدیدش گفت: کتاب جدیدم مجموعه رباعی هایم 
اســت که هم اکنون آماده می شــود و قرار اســت 
انتشــارات شهرســتان ادب آن را منتشر کند. این 
کتابم هم مانند بقیه کتاب هایم موضوعات مختلفی 
دارد و شامل اشــعاری است با مضامین عاشقانه و 
تأملات انسانی و... . وی افزود: در مجموعه رباعی هایم 
بیشتر به مضامین فردی و کمتر به مسائل جمعی 
پرداخته ام. هنوز مشخص نیست چه زمانی کتابم در 

بازار نشر عرضه خواهد شد.

رباعیهایسیارمنتشرمیشود
محمدجــواد  ایسنا: 
جزینی، داستان نویس 
گفت: کتــاب  صوتی 
یــک فرصت اســت 
و تهدید نیســت، اما 
بـــه  شـــــرطی که 
زیرســاخت های لازم 
در کشــورمان فراهم شود. وی با بیان این که کتاب 
صوتی فرصتی برای گسترش مطالعه است، افزود: اما 
به دلیل این که در بستر سیستماتیک اتفاق نمی افتد، 
خود این  کتاب ها به نشر ضربه می زنند. اگر حقوق 
نویسندگان و ناشــران را رعایت کنند این موضوع 

می تواند به توسعه کتاب خوانی کمک کند.
او بــا تأکید بر این کــه قوانین بازدارنــده ای برای 
رعایت حقوق مؤلفان در کتاب های صوتی نداریم، 
خاطرنشان کرد:  این موضوع  می تواند در کوتاه مدت 

و یا  در درازمدت به صنعت نشر  لطمه وارد کند.

کتابصوتییکفرصتاست
معاون  فرهنــگ: 
علوم  وزارت  آموزشی 
گفت: دانشــگاه پیام 
نور به عنــوان یکی از 
نمادهــای دانشــگاه 
غیرحضــوری باید در 
مدار و ریل خود قرار 
گرفته و مهار شود. مجتبی شریعتی نیاسر با حضور 
در برنامه تلویزیونی »زاویه« گفت: بخشی از دانشگاه 
ممکن است به صورت حضوری باشد، اما مأموریت 
دانشــگاه پیام نور در این مســئله نهفته است که 
به صورت نیمه حضوری و مجازی و الکترونیکی باشد. 
دانشگاه پیام نور ۳۳میلیون مترمربع عرصه در کشور 
دارد. همچنین یک ونیم میلیون مترمکعب زیربنای 
مفید و ۵۰۰هزار مترمربع پروژه عمرانی ناتمام دارد. 
اگر این دانشــگاه آموزش از راه دور است، چرا باید 

این همه در این دانشگاه سرمایه گذاری شود؟ 

دانشگاهپیامنوربایدمهارشود
تسنیم: عضــو ناظر 
مجلس در شورای عالی 
ترویــج فرهنگ ایثار 
ورود  از  شــهادت  و 
مجلس به بحث حذف 
درس آشنایی با دفاع 
دانشگاه ها  در  مقدس 
خبر داد. عبــاس گودرزی با بیان این که اخبار ضد 
و نقیضی درباره حذف درس آشنایی با دفاع مقدس 
در دانشگاه ها شنیده می شود، گفت: مجلس صحت  
و سقم  این موضوع را پی گیری می کند. وی با بیان 
این که در شورای عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
تاکنون به دلیل این که جلسه ای نداشته ایم در این 
زمینه بحثی صورت نگرفته اســت، ادامه داد: اخیراً 
نمایندگان نیز تذکری در همین راستا به وزیر علوم 
داده اند. نماینده مردم بروجرد افزود: حذف این درس 

از دانشگاه ها قطعاً به کشور ضربه وارد می کند.

ورودمجلسبهحذفیکدرس

کوتاه و خواندنی

میزان: فرهاد رهبر در دویست و بیستمین جلسه هیئت رئیسه دانشگاه آزاد اسلامی 
گفت: تحول در ساختار اداری دانشگاه باید به گونه ای باشد که فرآیندها تسهیل یابد و 

رضایت مخاطبان ما اعم از دانشجویان، محققان و پژوهشگران فراهم شود.
وی هــدف از تغییر چارت دانشــگاه آزاد اســلامی را کاهش هزینه هــای مازاد، 
چابک سازی ساختار تشــکیلاتی و تزریق کارآمدی به سیستم عنوان کرد و افزود: 
تحول و چابک سازی باید از حوزه ستادی و سطوح مدیریتی و از بالا به پایین صورت 
گیرد. رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با تأکید بر این که تعدیل ساختار هیچ گاه به معنی 
تعدیل نیروی انسانی نیست، تأکید کرد: برنامه ما این است که با آینده نگری و باتوجه 
به نیازهای دانشگاه و شرح وظایف، ساختار ستاد مرکزی سبک تر و چابک تر شده و در 
همین راستا نیروی انسانی از آموزش ها و مهارت های لازم برخوردار شود، به طوری که 
بتوانیم درراستای ارتقای سطح کیفی افراد کوشا باشیم. رئیس دانشگاه آزاد خواستار 
ایجاد سیستم اطلاعاتی جامع و یکپارچه از تمامی معاونت های پژوهشی، آموزشی، 

دانشجویی، اداری و مالی در سطوح واحدها و مراکز دانشگاهی شد.

دانشگاه

چارت دانشگاه آزاد 
تغییر می کند

فارس: خاطرات مرتضی بشــیری، بازجو و مدیر جنگ روانی ایــران و عراق، در 
ســال های 1۳6۵ تا پایان جنگ با عنوان »پوتین قرمزها« با نگارش فاطمه بهبودی 
روانه بازار شد. فاطمه بهبودی درباره چگونگی پرداختن به خاطرات مدیر جنگ روانی 
ایران و عراق گفت: آقای بشــیری زبان طنازی دارد و لحنی خوش مزاح بر کلام. در 
عین حال به دقت ســخن می راند؛ طوری که همواره میان »نگاه کردن«، »دیدن«، و 

»مشاهدة دقیق« او تفاوت چشمگیری وجود دارد. 
هرچند این جنس از حساسیت مرا در نگارش یاری داد، اما پژوهش را نیز به سمتِ 
گزینشــی شدنِ خاطرات کشاند. مدیر جنگ روانی ایران و عراق تحصیلات خود را 

تا مقطع دکترا ادامه داده، هرچند به اتمام و دریافت مدرک آن مایل نبوده است. 
علاوه بر این، به زبان های عربی، انگلیســی، و پرتغالی مســلط اســت و زبان های 
اسپانیولی، ایتالیایی، سواحلی)زبان کشورهای شرق آفریقا( و اردو را تا حدود زیادی 
می فهمد. نویسنده »پوتین قرمزها« پیش از مقدمه، کتاب را به شهدای غواص تقدیم 

کرده است.

کتاب

»پوتین قرمزها« 
منتشر شد

خوانش

و دراین نزدیکی

حرم رضوی چقدر شاعر دارد! 
خوانش شعری از سارا بهرامی 

 حمیدرضا شكارسري 
»چه صبری داری/ با این همه زخم/ این همه درد/ کوه را ذوب می کند/ 

چه طاقتی داری/ پنجره فولاد!«* 
شعر دینی پیش از اینکه دینی باشد، شعر است! 

ایــن حکم هیچ ربطی به برتری شــعر بر دین یــا برعکس ندارد بلکه 
صرفاً بر ژانر و سنخ کلام دلالت می کند. متن دینی می تواند شعر، نثر، 
نقاشی، فیلم، تئاتر یا یک عکس باشد. اما وقتی می گوییم شعر دینی، بر 
ویژگی های ژانر شعر تأکید داریم؛ تأکیدی ویژه تر از دینی بودن متن. به 
عبارت دیگر، شــعر دینی تا شعریت خود را ثابت نکند اصلاً موجودیت 
نمی یابد. سارا بهرامی با آوردن نشانه کلیدی شعر در انتهای اثر، موضوع 
و محتوای آن را فاش می سازد. او یک شعر دینی در حوزه شعر رضوی 

سروده است. اما چرا می گوییم »سروده است«؟ 
بهرامی با پنجره فولاد به گفت و گو نشســته امــا این گفت و گو در واقع 
مونولوگی است که انتظار پاسخ ندارد. چرا؟ چون پنجره فولاد یک شیء 
بی جان اســت و این مونولوگ و انتظار پاسخ، در واقع به کاربردن همان 
صنعت تشخیص است. مبالغه شعر را هم به این تشخیص اضافه کنید 
تا این متن را تخیلی و فراواقعی بیابید. دردها و زخم هایی که صبر کوه 
را هم ســر می آورد و آن را ذوب می کند ولی پنجره فولادِ حرم رضوی 
صبورانه طاقت می آورد. پس ســارا بهرامی ابتدا بر نوع و ســنخ سخن 
تأکید کرده و اثری در ژانر شــعر خلق کرده است. حالا او می تواند ادعا 
کند که شــعری دینی نوشته اســت. از منظری که این نوشتار بر شعر 
دینی نگریست، آیا نمی توان دخیل بستن و درد دل کردن دردمندان و 
زخم دیدگان متوسل به پنجره فولاد حرم رضوی را نیز شعر دانست؟ چرا 
که نه! ولی بهرامی آگاهانه شعر سروده است و آن ها ناخودآگاه مشغول 

شاعری اند! 
راستی حرم رضوی چقدر شاعر دارد و چقدر شعر است! 

*»نذر شــعر«/ به اهتمام فرهنگســرای خاتم)ص(/ نشر شهر/ 1۳9۵/ 
صفحه 1۰1.

آهی کشیدم، »یا رضا!« گفتم
 محمّدجواد شاهمرادی)آسمان(  

پریشب ها، به چشمم، زندگی مانند زندان شد
امید، از ناامیدی های من ترسید و پنهان شد

نشستم پیشِ سقّاخانه  آیینه، با حسرت،
دو شمعِ اشک روشن کردم و آیینه حیران شد
دلم تاریک بود، آهی کشیدم، »یا رضا!« گفتم

زوایایِ دلم، مثل حرَم، آیینه بندان شد
الهی من فدایِ عطر طاقت سوز ایوانت

که با یادش، شبستان مشامم نورباران شد
به چشمم، مژده  وصل تو را گنبدنما دادم

دلم لرزید، چشمم خیس شد، جانم چراغان شد
اگر مهتاب، با یک کاسه نور، آمد به پابوسَت،

نصیبش تا ابد، دربانیِ درگاهِ رضوان شد
هزاران کاسه گندم، نذرِ کفترهای آزادت

دلم پر زد به شوق دامت و حالم پریشان شد
...خودت امّیدوارم کرده ای؛ دستم به دامانت

به دریا رهنمون شو، ابرِ بغُضی را که باران شد...

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی سمنان در گفت گو با قدس:

»کبوتر حرم« می تواند به جریان داستان نویسی رضوی کمک کند
 فرهنگ/ مهدیه قمری  داستان نویسی یکی 
از فنونی اســت که همه از عهده آن برنمی آیند، 
بلکــه آن هایــی که اســتعداد نوشــتن دارند و 
ایده های مختلف خــود را می توانند با زبان قلم 
به رشــته تحریر درآورده و مخاطــب را با زبانی 
ســاده و البته زیبا به سوی اثر خود جذب کنند، 
عنوان داستان نویس را کسب می کنند. برخی از 
جشنواره ها همچون جشنواره »کبوتر حرم« که 
یکی از رقابت های پرطرفدار میان داستان نویسان 
بوده و به عنوان زیرمجموعه جشنواره بین المللی 
فرهنگــی هنری امام رضــا)ع( هرســال برگزار 
می شود، ابتکار جالبی برای علاقمندان و فعالان 
عرصه داستان نویسی به شمار می رود، زیرا نه تنها 
محور آثار با موضوعات رضوی است، بلکه هرسال 
بخش هــای ویــژه و متفاوتی نیز بــه آن اضافه 
می شود. سیزدهمین سال برگزاری این جشنواره 
هفته گذشــته با برگزاری مراســم اختتامیه در 
ســمنان به پایان رسید و این موضوع سبب شد 
تــا درخصوص جزئیات و اهداف آن با محمدرضا 
سوقندی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی این 
استان و دبیر جشنواره گفت وگویی انجام دهیم که 

مشروح آن را می خوانید.

 سیزدهمین جشــنواره داستان نویسی 
رضوی با عنوان »کبوتر حرم« با چه اهدافی 

برگزار شد؟
جشنواره داستان نویسی رضوی با عنوان »کبوتر 
حرم« همچون ســایر برنامه هــای زیرمجموعه 
جشــنواره امام رضا)ع(، دو ویژگی مهم دارد که 
از آن جملــه می توان بــه ایرانی بودن و توجه به 
فرهنگ دینی و اســلامی اشــاره کرد، زیرا اولاً 
درکنار فرهنگ دینــی و آموزه های قرآن کریم، 
خراســان قدیم و امــروز، به دلیل وجــود بارگاه 
امام رضا)ع( دارای تمدنی بزرگ بوده اســت. ثانیاً 
علاوه بر وجود فرهنگ دینی و اسلامی ما، به نظر 
می رسد بخشــی از این فرهنگ ناشناخته مانده 
است، لذا این دو ویژگی و هدف می تواند ازطریق 
داستان نویســی و برگزاری جشنواره با محوریت 

فرهنگ رضوی بیشتر موردتوجه قرار گیرد.

 استقبال شرکت کنندگان از سیزدهمین 
جشنواره داستان نویسی رضوی چگونه بود؟

خوشبختانه امســال استقبال نســبت به دوره 
دوازدهم و دوره های گذشته ازنظر کمی و کیفی 
بهتر و بیشــتر بود، به طوری که در دوره دوازدهم 
9۰2 نفر با 1۵28 اثر شــرکت کردند، اما امسال 

12۰۵ شرکت کننده با 1774 اثر شرکت کردند.
امسال سمنان با 214 شرکت کننده، خراسان با 
168 شرکت کننده و تهران با 1۰1 شرکت کننده، 
سه استان برتر ازنظر میزان شرکت کننده در این 
جشنواره در سطح کشور محسوب می شوند، البته 
از ۳2 اســتان ایران، علاقه مندان و فعالان در این 
جشنواره شــرکت کردند. علاوه بر این که امسال 
8۳6 اثر در بخش داستان نویســی کوتاه و 74۳ 
اثر در بخش داســتان کوتاه کوتاه شرکت کردند 
و استقبال از بخش ویژه این جشنواره نیز خوب 
بود، به طوری که در بخش »کرامت انسانی« 6۳ اثر 

و در بخش »حادثه قطار مشــهد شاهرود« و در 
بخش رمان نیز ۳7 اثر به دبیرخانه رسید. امسال 
علاوه بر این که 711 شــرکت کننده خانم و 494 
شرکت کننده آقا داشتیم، نســبت به دوره های 
گذشته 2۰۰نفر خانم و 1۰۰نفر آقا اضافه شده اند.

امســال 8برنامــه جانبی همزمان بــا اختتامیه 

این جشــنواره در ســمنان برگزار شد که شامل 
کارگاه های تخصصی آموزشــی با هدف آشنایی 
بیشــتر شــرکت کنندگان با ســیره و احادیث 
امام رضا)ع(، حدیث سلسله الذهب، فرهنگ رضوی 
و باورهای دینی و آداب و رســوم اسلامی ایرانی 

بود.

برگزاری این جشــنواره ها تا چه اندازه   
می تواند داستان نویسان را به نگارش آثاری 

با محوریت فرهنگ رضوی سوق دهد؟
ایــن جشــنواره ها علاوه بــر این کــه می توانند 
ازطریق قرار دادن بخش های متنوع و ویژه، نظر 
علاقه مندان را برای شــرکت در آن جلب کنند، 
می توانند سبب ایجاد جریان بزرگ داستان نویسی 
رضوی در کشور شوند، زیرا از سال آینده تصمیم 
داریــم در همه اســتان های کشــور همزمان با 
برگزاری این جشــنواره، کارگاه های آموزشــی 

تخصصی برای داستان نویســان با همکاری بنیاد 
شــعر و ادبیات کشــور، معاونت فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، جشنواره امام رضا)ع( و 
ادارات کل ارشــاد استان ها برگزار کنیم تا ایجاد 
این جریان بزرگ در کشور محقق و نهادینه شود.

البته بی تردیــد، داستان نویســی دارای فنون و 
اصولی اســت و هــر فردی با هــر مضمونی که 
بخواهد داســتان بنویســد، باید در درجه اول با 
اصول داستان نویسی آشنا شود. در این راستا از دو 
سال گذشته تاکنون اقدام به برگزاری کارگاه های 
آموزشــی تخصصی داستان نویســی در سمنان 
کرده ایم تا داستان نویســان این استان با فنون و 
اصول آن آشنا شــوند و به صورت تخصصی این 

مقوله را دنبال کنند.
علاوه بــر ایــن، دبیرخانــه دائمــی جشــنواره 
داستان نویسی رضوی با عنوان »کبوتر حرم« در 
سمنان ایجاد شده و تربیت داستان نویسان و کشف 
استعدادهای جدید را ازجمله اهداف فعالیت های 
خود قرار داده است. ضمن این که هدف گذاری ما 
برای این جشنواره، شرکت 4هزار داستان نویس و 
دریافت ۵هزار اثر است که امیدوارم در سال های 
آینده به این اهدف دست پیدا کنیم، اگرچه ایجاد 
جریان بزرگ داستان نویســی در کشور نیازمند 

زمان طولانی تری است.

 برای سال های آینده و برگزاری دوره های 
دیگر این جشنواره، چه برنامه هایی دارید؟

با توجه به این که بانک اطلاعاتی از شرکت کنندگانی 
که در این سیزده دوره آثار خود را به این جشنواره 
ارســال کرده اند، ایجاد شده است، تصمیم داریم 
انجمن داستان نویسی رضوی را تشکیل دهیم تا 
فعالیت های محتوایی این جشــنواره توسط این 
انجمن انجام شود. علاوه بر این، در سامانه ثبت نام 
این جشنواره، مشــاوره علمی راه اندازی شده که 
شرکت کنندگان می توانند از این طریق با احادیث 
امام رضا)ع( بیشتر آشنا شوند. همچنین تصمیم 
داریم در ســال های آینده ۵۰درصد از آثار را به 
شرکت کنندگانی از کشورهای اسلامی و منطقه 

اختصاص دهیم.

آنچه می خوانید

جشــنواره  دائمـــــی  دبیرخانــه 
در  رضــوی  نویســــی  داســتان  
ســمنان ایجــاد شــده و تربیــت 
و کشــف  نویســــــان  داســتان  
اســتعدادهای جدیــد را از جمله 
اهــداف فعالیت های خــود قرار 

داده است
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مراسم رونمایی لوح شنیداری »رستم و سهراب« 
برگزار شد

ارائه شیوه نوین در بازخوانی شاهنامه فردوسی
 هنــر/ محمدعلی میرزایی  مراســم رونمایی اجرای نمایشــی 
»رستم و سهراب شاهنامه)کتاب و لوح شنیداری(« اثر جدید ابوالحسن 
تهامی به عنوان مدیر دوبلاژ، با حضور اســتاد محمدرضا شفیعی کدکنی 
و گویندگان و صداپیشــگان ازجمله منوچهر والی زاده، چنگیز جلیلوند، 
افشــین زینوری، حمید منوچهری، زهره شکوفنده و سایر هنرمندان و 

هنردوستان در سالن فردوسی خانه اندیشمندان علوم انسانی برگزار شد.

در این مراسم ژرژ پطروسی گوینده و صداپیشه با تأکید بر عظمت ادبیات 
فارسی، گفت: استاد تهامی این ادبیات ارزشمند را با شیوه جدیدی ارائه 

داده اند.
ابوالحسن تهامی در این مراسم خاطرنشان کرد: اجرای شنیداری این اثر، 
شباهت به یک فیلم سینمایی دارد. ما اجرایی برای یک سینمای تخیلی 

ارائه داده  ایم. در این اثر گفتار از ما و تخیل از آنِ مخاطب است.
وی با سپاسگزاری از استادانی که با حضور خود باعث شکل گیری این اثر 
شدند، افزود: من با این کار ادعای ارائه دادن یک متن بی عیب را نداشته ام 

و فقط یک کار صوتی را انجام داده ام.
چنگیز جلیلوند از دیگر حاضرین در این مراسم بود که گفت: من آمادگی 
لازم برای گویندگی این نقش را نداشــتم، ولی به دلیل اصرار زیاد آقای 
تهامــی و میل قلبی خود این کار را قبول کردم و در حال حاضر از حضور 
در این اثر خرســندم. وی افزود: ما سال های پیش به همراه آقای تهامی 
کلاس های تئاتر را می گذارندیم که یکی از این کلاس ها دوره فن و بیان 
زیرنظر مرحوم سارنگ بود که وقتی به همراه آقای تهامی نزد ایشان رفتیم، 
قرار بر این شد که نمایشی را اجرا کنیم که بنده نقش سهراب را اجرا کنم 
و آقای تهامی نقش رستم را ایفا کند و وقتی که اطرافیان با صدای آقای 
تهامی مواجه شــدند، خیلی غافلگیر شدند و گمان نمی کردند که از این 

جثه کوچک، چنان صدایی برآید. 
شــاهین فرهت که ساخت موسیقی متن این اثر را برعهده داشته است، 
گفت: این اثر برای ما دگرگون کننده بود. مهری بهفر، نویسنده متون این 
اثر هم تصریح کرد: اصل این داستان در گذر از دوره های متعدد توانسته 
است عناصر جالبی را ارائه دهد. داستان رستم و سهراب عرصه چالش ها و 
تضادهاست. تضاد چالش پدر و پسر و چالش بین خاص و عام، و به لحاظ 
ژانر تلفیقی، تراژدی و درام اســت. در پایان این مراسم هم از گویندگان 
حاضر در مراســم تقدیر و اثر شنیداری »رستم و سهراب« هم با حضور 

دکتر شفیعی کدکنی و پیشکسوتان عرصه صدا رونمایی شد.

هــنر

قاب عکس

کنسرت ارکستر ملی ایران به رهبری فریدون شهبازیان و خوانندگی 
محمد اصفهانی در ساری                                        عکس: امیرعلی رزاقی

ایسنا: وحید نصیریان 
عرصــــه   هنرمنــد 
انیمیشن  در سـن 46 
سالگی به دلیل ایست 

قلبی درگذشت.
روانبخش صادقـــی، 
مدیرعامــــل انجمن 

آسیفا با تأیید این خبر گفت: پنج شنبه شب گذشته 
وحید نصیریــان از دنیا رفته اســت و هنوز تاریخ 
مراسم خاکسپاری اش مشخص نیست، اما احتمالاً 
خانواده اش قصد دارند در تبریز او را به خاک بسپارند

نصیریان متولد ۱۳۵۰ شهر اهر و در عرصه  نقاشی، 
فیلم نامه نویســی و کارگردانی انیمیشن فعال بوده 
است. او ساخت تعدادی از فیلم های کوتاه: »سه قطره 
خون«، »بت ابــدی«، »ضد نور«، »حفره«، »جای 
دیگر« و نویســندگی و کارگردانی انیمیشن بلند 

سینمایی »قلب سیمرغ« را برعهده داشته است.

وحید نصیریان درگذشت
حســــین  ایلنــا: 
علی شــاپور)خواننده 
که  کهن(  آوای  گروه 
قرار بود کنسرتی را در 
کنـــد،  برگزار  اراک 
سرپرســت  گفــت: 
اداره فرهنگ و ارشاد 

اسلامی شهرستان اراک به سرپرست گروه ما گفته 
تبلیغات محیطی در این شهر ممنوع است و هیچ 
بنر و پوستری از این کنسرت نباید در سطح شهر 
نصب شــود. البته نکته عجیب این است که اجازه 
تبلیغات محیطی و نصب پوستر و بنرهای کنسرت 
سامان جلیلی)خواننده موسیقی پاپ( در اراک داده 
شده است. چطور می شود اجازه تبلیغات محیطی 
کنســرت که در همه شهرها صادر می شود، شامل 
حال برخی شهرها نمی شود؟ مگر وحدت رویه در 

ادارات زیرمجموعه وزارت ارشاد وجود ندارد؟

وحدت رویه در ارشاد نیست
ایسنا: حامــد بهداد 
و سینما  تئاتر  بازیگر 
با بیان این کــــه در 
دوران آمــوزش روی 
هریــک از ما بســیار 
ســرمایه گذاری شده 
است، گفت: استاد به 

استاد کار ما را نگاه و تحلیل کرده اند تا به همین جای 
کار رسیده ایم؛ اساتیدی که شاید خیلی از آن ها را 
حتی فراموش کرده باشیم. بهداد با اشاره به وضعیت 
این روزهای تئاتر اظهار کرد: در روزگاری که تئاتر به 
خون دلِ اهل تِئاتر آباد شده و خاکش را خورده اند 
و همه چیز روی روال و غلتک افتاده و مردم هم پس 
از مدت ها در سبد خرید خود کالای فرهنگی درنظر 
گرفته اند، حالا که تماشاگران به درکی از مشارکت 
عمومی در جامعه رســیده اند، ایــن طرز تلقی که 

سینما به تئاتر رونق می دهد، مُفت برَی است.

این طرز تلقی، مفت بری است
هنــر: محمدرضــا 
شــرف الدین، تهیــه  
کارگردان  و  کننــده 
برنامــه  در  ســینما 
روشن«  شب  »چشم 
به  گفت:  تلویزیــون 
سینمای دفاع مقدس 

دهه هفتاد، نمره ۱۷، به بخشی از دهه شصت نمره 
۲۰ و به بخشی دیگر از آن زیر ۱۰ می دهم؛ به دهه 
هشتاد ۱۵ و به دهه نود ۱۲ و یا شاید ۱۰ می دهم. 
وی با بیان این که ســینمای دفاع مقدس مهجور و 
غریب واقع  شــده، گفت: در حال حاضر با سه گروه 
فیلم ساز در ارتباط هستیم که گروهی فیلم سازان 
جوان هســتند که بعد از جنگ متولد شــده اند و 
نرفته انــد دانش خود را در ایــن زمینه بالا ببرند و 
من بی سوادی را از آسیب های جدی سینمای ایران 

می دانم.

بی سوادی، آسیب سینمای ایران

چهره - خبر

 فارس: با توجه به شرایط اکران و نمایش چهار فیلم کمدی به صورت همزمان، اقبال 
مخاطب به سالن های سینما بیش از گذشته شده است. غلامرضا فرجی مدیر پخش 
و بازاریابی حوزه هنری گفت: فروش فیلم »زیر ســقف دودی« به ۲ میلیارد و 4۰۰ 
میلیون تومان رسید.وی ادامه داد: فیلم سینمایی »کارگر ساده نیازمندیم« به فروش 
۳۲۰ میلیون تومان رســید. حبیب اسماعیلی، مدیر دفتر پخش رسانه فیلم سازان 
مولود درباره فروش »اکسیدان« گفت: تاکنون فیلم به فروش ۵میلیارد و 6۰۰میلیون 
تومان رسیده است. علی سرتیپی، مدیرعامل دفتر پخش فیلمیران نیز گفت: فروش 
فیلم »نهنگ عنبر: سلکشــن رؤیا« به رقم ۱9 میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان رسید 
که نشان می دهد همچنان موردتوجه مخاطب است. فیلم »رگ خواب« به فروش 
۳ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان و »برادرم خســرو« نیز به فروش ۲ میلیارد و ۷۰۰ 

میلیون تومان رسیدند. 
وی درباره فروش فیلم »ساعت ۵ عصر« گفت: فیلم از روز جمعه هفته گذشته اکران 

شد و تصمیم گرفتیم روزشنبه فروش فیلم را اعلام کنیم.

سینما

 فروش فیلم »مدیری« 
اعلام نشد

ایسنا: رئیس سازمان صداوسیما با اذعان به این که هنوز در زمینه مقابله با ماهواره ها 
اقدامات مؤثری انجام نشــده و در حوزه فضای مجازی نیز قانون، مقررات و ضوابط 
کافی برای پالایش این محیط وضع نشده است، اظهار کرد: باید تلاش ما درجهتی 
باشد که آســیب های فضای مجازی کاهش یابد و یک فضای پالایش شده و به دور 
از مطالب ناپســند در اختیار مخاطب قرار گیرد. علی عســکری در آیین افتتاح و 
بهره برداری از ۱۵۷ طرح و پروژه فنی، تولیدی و پشــتیبانی مرکز فارس با اشاره به 
تهاجم همه جانبه فرهنگی دشمن، از فعالیت ۲6۰ شبکه ماهواره ای فارسی زبان خبر 
داد و یادآور شد: عمده فعالیت این شبکه ها که ازسوی اجانب تقویت می شوند، هدف 
قرار دادن هویت دینی و ملی ایرانیان است. رئیس سازمان صداوسیما تصریح کرد: 
هدف دشمن از سرمایه گذاری و گسترش در این فضا، تغییر در سبک زندگی مردم و 
استحاله فرهنگی جوامع مختلف است. رئیس سازمان صداوسیما یکی از ظرفیت های 
قابل توجه مرکز فارس را تولید انیمیشــن عنوان کــرد و گفت: به اعتقاد ما، فارس 

می تواند قطب تولید برنامه های کودک و نوجوان در کشور باشد.

رادیو و تلویزیون

باید ضعف خود را در 
فضای مجازی جبران کنیم

در مراسم رونمایی از تازه ترین آثار پویانمایی رضوی اعلام شد

j حمایت  از  تولید آثار هنری با موضوع سیره امام رضا
 هنر/ تکتم بهاردوست  عصر پنج شنبه با 
حضور هنرمندان و علاقه مندان به آثار فرهنگی 
و هنری، مجموعه پویانمایی شــامل فیلم های 
»لالایی های رضــوی«، » شــهر هزارکبوتر« و 
»رنگین کمان« در محل مؤسسه فرهنگی قدس 

رونمایی شد.
در این مراسم با حضور جمعی از فرهیختگان و 
دست اندرکاران حوزه انیمیشن ازجمله محمدرضا 
کریمی صارمی،  دبیر دوسالانه پویانمایی تهران، 
مدیرکل سینمایی کانون پرورش فکری کودک 
و نوجوان، کاظم طلایی از اســتادان برجســته 
تصویرسازی، سیدعلیرضا گلپایگانی مدیر گروه 
انیمیشــن و عضو هیئت علمی  دانشگاه هنر و... 
پویانمایی های »پابوس«، » باغ سلطون«، »قفل 
طلا«، »فانوس لالایی«، »چراغ گنبد«، »پنجره 
فولاد« و »غریبــه« به  عنوان لالایی های رضوی 

به نمایش درآمد.

 صدای قلم هنرمندان مقدس است 
در ابتدای این مراســم جواد آرین منش، رئیس 
هیئت مدیره مؤسسه آفرینش های آستان قدس 
رضوی و نایب رئیس اســبق کمیسیون فرهنگی 
مجلس شورای اســلامی  با اشاره به این که یکی 
از مصادیق بارز نشر پیام ائمه معصومین)ع( بدون 
تردید هنرمندان هستند، گفت: این هنرمندان با 
بیان، قلم و خلق آثارشان، معارف الهی و رضوی را 

در جامعه منتشر می کنند.
وی بــا اشــاره به ســخنان پیامبــر اکرم)ص( 
درخصوص سه صوتی که می تواند پرده های زهد 
را بشــکند و به عرش اعلا برسد ادامه داد: ایشان 
می فرمایند اولین صدایی که می تواند پرده های 
زهد را بشکند و به عرش اعلا برسد، صدای پای 
ســم اسبی است که در راه خدا به جهاد می رود. 
دیگری صدای چرخ نخ ریســی زنی اســت که 
درجهت تأمین معاشــش کار می کند تا محتاج 
کسی نباشــد و دیگری و از همه مهم تر، صدای 
نیش قلم نویسنده یا به تعبیری هنرمندی است 
که در راه خــدا قلم می زند. این نیش قلم آنقدر 

مقدس است که تا عرش اعلا می رسد.

رئیس هیئت مدیره مؤسسه آفرینش های آستان 
قدس رضوی ادامه داد: مؤسســه آفرینش های 
آستان قدس رضوی با هدف نشر معارف رضوی 
از حدود سه دهه پیش تأسیس شد که درجهت 
حفظ میراث فرهنگی، نشــر آثار هنری، نشــر 
نفایس گران ســنگی که در موزه آســتان قدس 
رضوی وجود دارد و درجهت ترویج هنر اسلامی 
 ایجاد شــد و در این مدت گام های بسیار بلندی 
را این مؤسســه کوچک برداشــته است و منشأ 
خدمات بسیار شایسته ای در کشور بوده و همه 
ایــن فعالیت ها دقیقاً درراســتای منویات رهبر 

معظم انقلاب درجهت نشر هنر بوده است.

 موزیک ویدئو ها جذاب و دیدنی هستند
در ادامه ســیدعلیرضا گلپایگانــی، مدیر گروه 
انیمیشن دانشگاه هنر و عضو هیئت علمی  این 
دانشــگاه در توضیح این که تهیه نماهنگ های 
رضوی چقدر می تواند به رشد پویانمایی کمک 
کند، گفت: به نظر مــن نماهنگ در میان دیگر 
تولیدات انیمیشــن یکی از بخش های جذاب و 
دیدنی برای هر گروه سنی است، به خاطر این که 

به زیبایی و لطافت در عین کوتاهی و با مضامین 
شعر می تواند مفاهیم خیلی عمیقی را در ذهن 
متبلور کند و چون سابقه فرهنگ با شعر همگون 
اســت، مخاطب به خوبی می توانــد جذب این 

کلیپ های مذهبی شود.
وی ادامه داد: به نظر من تولید این موزیک ویدئو ها 
می توانند زمینه ساز تجربه های بزرگی در آینده 
بشوند. اگر تاریخ انیمیشن را بررسی کنید، خیلی 
از این ابداعات و اختراعات در همین کارهای کوتاه 
به وجود آمده اند. من فکر می کنم یکی از وظایفی 
که این گونه کارها می توانند داشته باشند، درکنار 

انجام وظایف خودشــان این اســت که می تواند 
زمینــه ای را فراهم کند تا خیلی از هنرمندان ما 
از فرایندهایی که در این موزیک ویدئو ها به دست 
می آورند، درپروژه های دیگر انیمیشن هم استفاده 

کنند.

 پتانسیل آستان قدس بسیار گسترده است
علی ثابت نیا، مدیرعامل مؤسســه آفرینش های 
هنری آســتان قدس نیــز در ادامه درخصوص 
فعالیت های مؤسسه آفرینش های آستان قدس 
رضوی گفــت: همان طورکه می دانیــد، فرایند 
تولید انیمیشن به خصوص در کشور ما به دلایل 
مختلف ازجمله این که گروه ها منسجم و درکنار 
هم نیستند و کارها بیشتر به صورت انفرادی انجام 
می شود، خیلی طولانی مدت است. آخرین اثری 
که به سفارش مؤسســه درحال انجام است و تا 
سه ماه آینده به اتمام می رسد، کاری است به نام 
»خط ســرخ« به کارگردانی عباس عباسی وزین 
که با موضوع تداوم خط شــهادت از ســال های 
دفاع مقدس تا سال های اخیر به عنوان مدافعین 
حرم که در عراق و سوریه به شهادت می رسند، 

تدارک دیده شده است. وی درخصوص چشم انداز 
مؤسســه در تولیدات آثارش در آینده نیز اضافه 
کرد: موضوعاتی که در این مؤسسه کار می شود 
می تواند علاوه بر این که به زندگی و ســیره امام 
رضا)ع( می پــردازد، به مفاهیم آورده شــده در 
احادیث حضــرت مانند مهربانی، خــردورزی، 
کمک به نیازمندان و... نیز در قالب داستان هایی 
و در لفافه برای کودکان بپردازد که یقیناً مؤسسه 
آفرینش های آستان قدس رضوی در تولیداتش به 
این نکات توجه خواهد داشت. به نظر من آستان 
قدس رضــوی با توجه به تحصیل کرده هایی که 
در این حوزه در این سال های اخیر تربیت کرده 
است، پتانسیل بسیار گســترده ای در تولید آثار 
انیمیشــن دارد و به خوبی می تواند با ساماندهی 
متخصصیــن و نخبگان این عرصه، از امکان این 
جوانان و البته با حمایت مؤسسه و آستان قدس 
رضوی تولیدات فاخری داشته باشد تا بتواند در 
آینده بــه نیازهای کودکان و نوجوانان در عرصه 

انیمیشن مذهبی پاسخ بدهد.
در ادامــه نیز محمدظریف، مســئول پروژه های 
پویانمایی مؤسســه آفرینش های هنری آستان 
قدس رضوی ضمن اشــاره به این موضوع که از 
برخــی از این نماهنگ ها در دهه کرامت ســال 
گذشته رونمایی شده است، گفت: آستان قدس 
رضوی تلاش دارد با اســتفاده از ابزارهای به روز 
هنری، معارف و ســیره رضــوی را ترویج دهد. 
انیمیشــن یکی از بهتریــن و پرمخاطب ترین 
ابزارهــای روز دنیاســت که قابلیــت بالایی در 
انتقال مفاهیم خاص بــه مخاطبان خود در هر 
رده سنی دارد. وی افزود: مؤسسه آفرینش های 
هنری آســتان قدس رضوی تاکنون با همکاری 
هنرمندان صاحب نام در سطح کشور و هنرمندان 
شاخص و جوان مشهدی، ۲۳اثر پویانمایی را در 
قالب فیلم های سینمایی، انیمیشن های تلویزیونی 
و فیلم های کوتاه در ۲۰۰دقیقه تولید کرده که از 
این بین ۱۵اثر به جشنواره های متعدد کشوری 
راه یافته و حائز رتبه شــده اند که در این زمینه 
می توان بــه جایزه بهترین کارگردانی فیلم فجر 

اشاره کرد.

آنچه می خوانید

آخریــن اثــری کــه به ســفارش 
مؤسســه آفرینش هــای هنــری 
آســتان قــدس درحــال تولیــد 
است و تا ســه ماه آینده به اتمام 
می رســد، کاری است به نام »خط 

سرخ« با موضوع مدافعین حرم
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خط عبرت

خط هشدار

عبرت  نمى گيريم!
در حاشــيه مراسم تدفين بنيتا: 
يكى از قابل  تأمل ترين عكس ها 
كه به والدين هشــدار مى دهد؛ 
بى احتياطــى پــدر و مادرها در 
رها كردن بچه باعث تحريك و 

سوءاستفاده مجرمين مى شود.
ايــن در حالى اســت كه طى 
اتفاقات  گذشــته  هفته هــاى 
ناگــوارى رخ داد كــه در يك 
جنايات  ايــن  تمــام  ســوى 
كودكان قرار داشتند. شايد اگر 
والدين اندكــى به توصيه هاى 
پليس و ساير نهادهاى مسئول 
توجه مى كردند امروز شــاهد 
چنين حــو ادث دردناكى در 

كشور نبوديم. حوادثى كه روح جامعه را آزرده و در غم مرگ دو كودك بى گناه 
فرو برده است.

 دريافت شارژ در ازاى احراز هويت
* جديدا رباتى در تلگرام منتشر شده است كه اقدام به شارژ دهى مى كند و در 
ازاى دريافت شماره شخص و دعوت كردن افراد به ربات به افراد شارژ مى دهد. 

* نكته قابل توجه اينجاست كه سود اين كار چيست؟ 
* اگر كمى در اين موضوع تفكر كنيد متوجه مى شويد كه هيچ كس در ازاى 
دعوت كردن ديگران حاضر به پرداخت چنين هزينه اى نيســت مگر داشتن 
اسپانســر كه از طريق اين ربات اطلاعاتى را جمع آورى كند اولين چيزى كه 
به ذهن هر شخص مى رسد دولت است تا اطلاعات كاربران را جمع آورى كند 
كه بعيد هم نيست زيرا با حركات چند هفته پيش وزارت ارتباطات و فناورى 
اطلاعات براى انتقال سرور تلگرام به ايران و دسترسى به اطلاعات كاربران انجام 

چنين حركتى از دولت بعيد نيست.
* بعضى از افراد فكر مى كنند با دادن شــماره فيك به ربات ديگر شماره آن ها 
در ديتابيس اين ربات قرار نمى گيرد در صورتى كه شما در زمان دريافت شارژ 

شماره اصلى خود را وارد مى كنيد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دزد دوچرخه هاى نيشابور 
به دام افتاد

خــط قرمز: با تلاش پليس نيشــابور، ســارق حرفه اى 
دوچرخه ها در اين شهر شناسايى و دستگير شد.

رئيــس پليس نيشــابور اظهار داشــت: در پــى گزارش 
سرقت هاى سريالى دوچرخه ها در يكى از مناطق اين شهر، 
تيمى از مأموران كلانترى 12 براى بررســى موضوع وارد 

عمل شدند.
ســرهنگ بيات مختارى گفت: تيم تجسس كلانترى 12 
جمهورى با بررسى سرقت ها و يكسرى تحقيقات ميدانى 
به فردى ســابقه دار مظنون شده و با كنترل نامحسوس، 
ادله و مســتندات كافى در خصوص دســت داشتن او در 
ســرقت ها را جمع آورى كردند. وى افزود: مأموران پس از 
هماهنگى قضايى متهم را شــب جمعه در اقدامى ضربتى 
دستگير و در بازرسى از مخفيگاهش واقع در منطقه مباركه 
تعدادى دوچرخه مسروقه را كشف كردند. متهم 40 ساله 
در بازجويى هاى اوليه منكر هرگونه جرمى بود اما در چند 
مرحلــه بازجويى هاى علمى پليس به 19 فقره ســرقت 

دوچرخه از معابر عمومى سطح شهر نيشابور اعتراف كرد.
وى با اشاره به معرفى متهم به دادسرا بيان داشت: در همين 
راســتا روز پنجشنبه در پاكســازى تعدادى از نقاط آلوده 
حاشيه شهر نيشابور 10 خرده فروش مواد افيونى دستگير و 
610 گرم انواع مواد مخدر صنعتى و سنتى نيز كشف شد.

كلاهبردارى 300 ميليون ريالى 
با ترفند برنده شدن 

خط قرمز: عاملان كلاهبردارى 300 ميليون ريالى با ترفند 
برنده شــدن در اپراتورهاى مخابراتى توسط پليس آگاهى 

شناسايى و دستگير شد. 
 درپى شــكايت مردى ســالخورده مبنى بر كلاهبردارى، 

تيمى از پليس آگاهى براى بررسى موضوع وارد عمل شد.
ســرهنگ رزمخواه گفت: در بررســى اظهارات مالباخته 
مشخص شد، مردى جوان با مراجعه حضورى و ارائه برخى 
مدارك و مســتندات مبنى بر برنده شدن در اپراتورهاى 
مخابراتى پس از جلب اعتماد براى تســريع در انجام امور 
ادارى و ديگر بهانه هاى واهى مبلغ 100 ميليون ريال از وى 
كلاهبردارى كرده است. وى تصريح كرد: كارآگاهان پليس 
آگاهى پس از بررسى دقيق اظهارات شاكى پرونده چهره 
فرضى متهم را ترسيم و تحقيقات گسترده اى را با كنترل 

نامحسوس پاتوق هاى متهم آغاز كردند.
كارآگاهــان اداره مبــارزه با جعل و كلاهبــردارى پس از 
چندين روز تحقيقات پليســى سرانجام روز گذشته متهم 
را در محدوده بلوار طبرسى شمالى شناسايى و در اقدامى 
غافلگيرانه و ضربتى دستگير كردند. رئيس پليس آگاهى 
خراسان رضوى خاطرنشان كرد: متهم در بازجويى هاى اوليه 
منكر هرگونه جرمى بود كه در ادامه تحقيقات در مواجهه با 
فرد مالباخته و دو شهروند ديگر كه باهمين شگرد از آن ها 
كلاهبردارى شده بود به سه فقره كلاهبردارى اعتراف كرد.

خط حادثه

خط قرمز: مرد افغان كه سال 94 فردى 
را در خانه فسادي در خيابان كارون تهران 
به قتل رسانده بود، در جلسه دادرسي كه 
برگزار شده بود مدعي شد براى مبارزه با 
فســاد مقتول او را كشتم. متهم به قتل، 
منشى شركت را هم تا يك قدمى مرگ 
پيش برده بود كه اوبه بيمارستان منتقل 
شــده و از مرگ نجات پيدا كرد. گفتني 
است اين زن نيز خودش به عنوان متهم 
در دادگاه محاكمه شــد و گفت از عمل 

اشتباه خود توبه كرده است. 
عصر پنجم مهر سال 94 بود كه صاحب 
يك مركــز كاريابى در طبقــه اول يك 
ساختمان ســه طبقه در خيابان كارون 
تهران، به قتل رســيد و زنى كه منشــى 
او بود، زخمى شد. با گزارش اين جنايت 
به كشيك قتل پايتخت، تحقيقات پليس 
جنايى آغاز شــد و مأموران در بازرسى از 
محل جنايت چكش خون آلودى را كشف 
كردند. اين درحالى بــود كه زن زخمى 
پــس از مدتى به هوش آمــد و ادعا كرد 
حافظــه اش از كار افتــاده و چيزى را به 
خاطر ندارد. در ادامه تحقيقات زمانى كه 
حال اين زن بهتر شــد او مرد همسايه را 
به عنوان متهم اصلي پرونده معرفي كرد. 
مرد همسايه با ادعاى اين زن بازداشت و 
منكر اين سوءقصد و جنايت شد. مأموران 

صحت گفته هاى مرد همســايه را تأييد 
كردند و او از اتهام خود تبرئه و آزاد شد.

در انتها تحقيقات تكميل شد و ردپاى يك 
مرد افغان به نــام وكيل در اين ماجرا به 
دست آمد. اين مرد تحت تعقيب پليس 
قــرار گرفت و بعد از هشــت ماه متوارى 
بودن، همراه دوستش در يك ساختمان 
در حال احداث در منطقه ســعادت آباد 

دستگير شد.
وكيل با اعتــراف به قتل گفت: در تهران 
كار مى كردم. آنجا با مردى آشــنا شدم 
كــه مى گفت زن و مــردى در يك دفتر 
كاريابى فعاليت دارنــد و آن ها مردان را 
اغفــال مى كنند و در زمينــه رمالى هم 
فعاليت دارند. آن قدر دوستم اصرار كرد 
كه بــا او يك بار به اين دفتر رفتم. وقتى 
متوجه فعاليت اين زن و مرد شدم، آنجا را 
ترك كردم و بابت كار آن ها ناراحت بودم. 
تصميم گرفتم هردوى آن ها را بكشم. بعد 
تصميمم عوض شد و خواستم كه آن ها 
را تنبيه كنم كــه از اين به بعد مردان را 
اغفال نكنند. مى خواســتم با فساد آن ها 
مبــارزه كنم. در كرج چكشــى را از يك 
سمسارى به مبلغ 50 هزارتومان خريدم 
و داخل كوله پشتى ام جاسازى كردم. بعد 
با دوستم به دفتر كاريابى رفتيم. دوستم 
پيش صاحب دفتر كاريابى در اتاق نشيمن 

ماند و من وارد اتاقى شدم كه زن منشى 
در آنجا بود.صداى موزيك گوشــي ام را 
زياد كردم تا مردي كه بيرون بود صدايي 
نشــنود و چكش را از كوله بيرون آورده 
و به ســوى آن زن حمله كــردم. زمانى 
كه صاحب شــركت آمد او را نيز با همان 
چكش به قتل رســاندم. خواستم پول ها 
را بــردارم كــه خونى بــود و در نتيجه 
گوشى شــان را بابت طلبم برداشتم و در 
آخر دستگير شدم. حتى از صحنه قبل و 
بعد از جنايت با گوشى خودم فيلمبردارى 
كردم تا اگر دســتگير شدم با نشان دادن 
اين فيلم بتوانم علت قتل را نشــان دهم 
و بعد از آن به گمان اين كه منشــى زن 
هم كشته شده است، سراسيمه به سمت 
دوستم آمدم و دو نفرى فرار كرديم. چند 
روز بعد از اين جنايت به صورت غيرقانونى 
از ايران خارج شــده و به كابل بازگشتم. 
حتى پنج ماه پيش با زنى در آنجا ازدواج 
كردم. در همين گيرودار گوشى ام سوخت 
و فيلم صحنه قبل و بعد از جنايت از بين 
رفت اما اين را اعتراف مي كنم كه دوستم 

در اين جنايت نقشى نداشت.
در انتها با صدور كيفرخواست اين پرونده، 
متهمان صبــح ديروز به شــعبه چهارم 
دادگاه كيفري يك اســتان تهران منتقل 
شدند و در جلســه اي به رياست قاضي 

عبداللهي و مستشار قاضي كيخا جلسه 
محاكمه شان برگزار شد. 

اولياي دم در ابتداي جلســه درخواست 
قصــاص براي قاتــل كردنــد و در ادامه 
متهمان هركــدام در جايگاه قرار گرفتند 
و به صورت جداگانه از خود دفاع كردند. 
زن ميانســالي كه توانسته در اين پرونده 
از مرگ نجات پيدا كند زمانيكه در برابر 
قضات قرار گرفت گفت: من داراى شوهر 
ويك پسر 18 ساله هستم قبول دارم كه 
اشتباه كرده ام و از اعمال گذشته خود به 
كلي توبــه كرده ام. آن روز مرد افغان وارد 
اتاق شد، با من رابطه برقرار نكرد و چند 
ضربه به سرم زد. آن مرد يكى از دوستان 
تلگرامــى ام بود كه با هم كار مى كرديم و 
با گرفتن 50 هزار تومان از مشترى هاى 
زن و مــرد پول را بين خودمان تقســيم 
مى كرديم. شــوهرم نمى دانست كه من 
چه كارى انجام مى دهم اوفكر مى كرد من 

پرستار يك پيرمرد وپير زن هستم.
در انتها قضات وارد شــور شدند تا براي 

متهمين تصميم گيري كنند.

عاملان جنايت خيابان كارون پاي ميز محاكمه

ادعاى عجيب مرد خارجى درباره قتل در خانه فساد

شليك مرگبار پسر 8 ساله به خواهر 
6ساله اش در دالاهو

هفته اى يك سرقت براى بساطى جمعه بازار

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرســتان 
دالاهو گفت: دخترى شش ساله به ضرب 
گلوله اى كه توسط برادر هشت ساله اش 
از يك اسلحه شكارى شليك شد، در دم 
جان باخت.  سرهنگ على اشرف نجفى 
در اين خصوص گفت: اين خواهر و برادر 
خردســال حين بازى در استخر پرورش 
ماهى، متوجــه وجود اســلحه در اتاق 
نگهبانى شده و به دور از چشم پدر اسلحه 

را بر مى دارند و مشغول بازى مى شوند.
اين مقام انتظامى ادامه داد: برادر هشت 
ســاله حين بــازى و غافــل از پر بودن 

اســلحه، يك گلوله به سمت خواهرش 
شــليك مى كند و اين دختر شش ساله 
را ناخواســته به قتل مى رساند. نجفى با 
اشاره به اينكه اسلحه شكارى مجوز قانونى 
داشــته، عنوان كرد: باوجود هشدارها و 
توصيه هاى پليسى در خصوص خطرات 
نگهدارى اسلحه در منزل، اما متأسفانه باز 

هم شاهد غفلت والدين هستيم.

خط قرمز: رئيس پليس مشــهد گفت: 
بــا تلاش مأموران انتظامــى طى دو روز 
گذشته يك ســارق حرفه اى لوازم داخل 
صندوق عقب خودروها و دزد شب رو در 
اين شــهر دستگير و يك پاتوق معتادان 
تخريب شد. ســرهنگ محمد بوستانى 
در اين باره به خبرنگار ما اظهار داشــت: 
با اعــلام چند فقره ســرقت از صندوق 
عقــب خودروهاى ســوارى در محدوده 
خيابان 17شهريور مشهد و اعلام شكايت 
مالباختگان، پيگيرى موضوع در دستور 
كار پليس قرار گرفت.  وى افزود: تيم هاى 
گشــت و كنترل نامحســوس كلانترى 
مصلــى در اجراى اين طرح پوششــى، 
جوانى را به عنوان مظنون تحت نظر قرار 

داده و زمانى كه اين فرد در صندوق عقب 
يك پرايد را باز كرده و در حال وارســى 
براى سرقت بود، او را دستگير كردند. وى 
گفت: اين متهم 26ســاله كه به شيشه 
اعتياد دارد، در اعترافات خود مدعى شد 
كه هفته اى يك ســرقت براى بســاطى 
جمعه بازار خود انجام مى دهد. اين متهم 
تاكنون به چهار فقره سرقت اعتراف كرده 
و تحقيقات از اين متهم براى كشف ديگر 
سرقت هاى انجام شده توسط او ادامه دارد. 
سرهنگ بوســتانى به شهروندان توصيه 
كرد كه هنگام خريد وسايل و لوازم دست 
دوم در بازارهاى روز و جمعه بازارها مراقب 
باشــند تا به عنوان مالخر اموال مسروقه 

دچار مشكل و گرفتارى نشوند.



خط بين الملل

سانحه قطار در اسپانيا 48 مجروح
بر جا گذاشت 

خط قرمز: منابع خدمات فوريتى شــهر بارســلون اسپانيا اعلام كردند در پى 
ســانحه يك قطار بين شهرى در ايستگاه «فرانسه» اين شهر دست كم 48 تن 
مجروح شدند.  به نقل از روزنامه «ال موندو» منابع شركت راه آهن بارسلون اعلام 
كردند، اين قطار كه از ناحيه سن ويسنت كالدرس واقع در شهر تاراگونا در حال 
حركت بود در ساعت 8 و پنج دقيقه صبح جمعه به وقت محلى (10 و 35 دقيقه 
به وقت ايران) با مانع روى ريل برخورد كرد. اين منابع افزودند، در جريان اين 
سانحه، 48 تن مجروح شدند كه وضعيت پنج تن از آن ها وخيم اعلام شده است.

جسد دختر 19 ساله انگليسى
از داخل يخچال پيدا شد 

خط قرمز: 2 مرد پس از ربودن و آزار و اذيت يك دختر 19 ساله وى را به قتل 
رســانده و در داخل يخچال مخفى كردند.  پليس لندن دو مرد را كه مظنون 
به كشتن يك دختر نوجوان 19 ساله هستند بازداشت كرده است. اين مردان 
شيطان صفت بعد از ربودن و آزار و اذيت اين دختر، وى را به قتل رسانده و در 
داخل يخچال مخفى نموده بودند. اين اتفاق روز چهارشنبه هفته گذشته در 
«كينگ استون» در جنوب غربى لندن رخ داد. پليس در ارتباط با اين آدم ربايى 
و قتل يك مرد 33 ساله و يك مرد 28 ساله را دستگير كرده است. جنازه اين 
دختر چند ساعت بعد از اعلام مفقودى اش به همراه يك زن ديگر در يك خانه 

پيدا شد. اين زن 20 ساله توانسته بود از دست اين مردان فرار كند.

هكر چهار ميليارد دلارى دستگير شد  
ركنا: هكــر روس كه تاكنون 4 
ميليــارد دلار در فضاى مجازى 
بازداشت شد.   پولشــويى كرده، 
الكساندر وينيك 38 ساله رسما 
آمريكا  قضايى  مقامات  توســط 
متهم بــه پولشــويى 4 ميليارد 
دلارى بــا ابزار پول مجازى بيت 

كوئين شده است. وى در دهكده اى در شمال يونان توسط نيروهاى ويژه به دام 
افتاده و بازداشت شد. وينيك به نوشته وزارت دادگسترى آمريكا اپراتور اصلى 
BTC-e اســت كه نوعى صرافى مجازى براى بيت كوئين از 2011 است و 
از ايــن طريق 4 ميليارد دلار را كه از راههايى مانند قاچاق مواد مخدر و هك 
سيستم ها به دست آمده، پولشويى كرده است. وى همچنين به داستان نابودى 
صرافى مجازى Mt Gox متعلق به ژاپنى ها در سال 2014 وصل شده است و 
گفته مى شود پول هاى مجازى اين صرافى را با BTC-e به سرقت برده است.
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پرچم بارگاه منورحضرت 
رضا  در مراسم جشن دهه 
كرامت مرزبانان هنگ تايباد 

خط قرمز: فرمانده هنگ مــرزى تايباد از حضور خدام و 
پرچم بارگاه منور رضوى در جمع مرزبانان اين هنگ خبر 

داد.
سرهنگ مجيد پويان، فرمانده هنگ مرزى تايباد در تشريح 
اين خبر گفت: با هماهنگى به عمل آمده، جمعى از خدام و 
روحانيون آستان قدس رضوي با هديه اى بسيار معنوى در 

جمع كاركنان هنگ مرزي تايباد حضور يافت.
وى در ادامه افزود: حجت الاســلام مهدوى فراز، از خدام و 
روحانيون بارگاه منور رضوى  بعد از سرودن چند بيت شعر 
دروصــف ولادت حضرت معصومه(س) و امام رضا(ع)،  به 
برگزاري مسابقه اي بين كاركنان اقدام و سپس به شركت 

كنندگان جوايزي نيز اهدا نمود.
 در ادامه برگزاري اين جشن باشكوه، حجت الاسلام حسين 
مهدوي منش، يكى ديگر از خدام و روحانيون بارگاه حضرت 
رضا(ع)  سخنراني خود را با حديثي از امام رضا(ع) آغاز كرد 
كه فرمودند: هر كس حضرت فاطمه معصومه(س) را زيارت 
كند، پاداش او بهشت مي باشد، به بيان خصوصيات حضرت 
پرداخت.  در پايان مراسم سيد محمد طباطبايي از مداحان 
آســتان قدس لحظاتي را به مولودي خواني در وصف ايام 

دهه كرامت پرداخت. 
 پرچم متبرك بارگاه منور رضوى كه از ابتداى اين مراسم 
مقابل ديدگان حضار بود،  در پايان بر روى دستان مرزبانان 

هنگ تايباد قرار گرفت و هريك آن را زيارت كردند.

مرگ پدر و پسر مشهدى در دريا
خط قرمز: پدر 55 ســاله مشــهدى با پسر 18 ساله اش، 

هنگام شنا در آب هاى ساحلى بابلسر غرق شدند.
در اين حادثه هر دو نفر جان باختند اما جســد پسر هنوز 
پيدا نشده است. رئيس هيئت نجات غريق مازندران در اين 
باره گفت: اين پدر و پسر بدون توجه به هشدارهاى پياپى 
ناجيان غريق و با بى توجهى به تابلوهاى منطقه ممنوعه شنا 

وارد دريا شدند.
بنابه گفته وى، پدر هنگام انتقال به بيمارستان جان خود 
را از دست داد و عمليات جست وجو براى يافتن پيكر فرزند 
او توسط ناجيان غريق و امدادگران هلال احمر ادامه دارد.

خط خبر
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خط قرمز- ليلا طاهرى: عاملان قتل بنيتا 
كوچولــو 10 صبح جمعه در محل ســرقت 
خودرو حضور يافته و صحنه سرقت خودرو را 

بازسازى كردند.
بــا توجه به اطلاع رســانى هاى انجام شــده 
جمعيت زيادى براى همدردى با خانواده بنيتا 
و همچنين مشاهده نحوه بازسازى صحنه جرم 
در محل حادثه حضور پيدا كرده بودند. مأموران 
پليس راهور و پليس پيشگيرى از دقايق اوليه 
صبــح در خيابان هاى نزديك به محل حادثه 
حاضر شده بودند و از توقف خودروهاى عبورى 
جلوگيرى مى كردند، بارترافيكى در محدوده 

مشيريه به شدت سنگين بود. 
مردم با سر دادن شعارهايى از دستگاه قضايى 
تقاضا كردند كه هر چه زودتر نسبت به تعيين 

تكليف متهمان اقدام كنند. 
خانواده بنيتــا دربين مردم حاضر بودند. مادر 
دختر كوچولو از مأموران پليس خواســت هر 
دو قاتــل دخترش را اعــدام كنند و بعد از به 
زبان آوردن اين جمله هــا از هوش رفت، پدر 
اين طفل بيان داشت: قاضى به چه علت حكم 
آزادى اين دو ســارق را با يك فيش حقوقى 
صــادر كرده اســت و بايــد در اين خصوص 

پاسخگو باشد.
پدر بنيتا گفت: چرا با يك فيش حقوقى اجازه 
دادند فردى كه 130 فقره دزدى داشته است، 

 آزاد شود.
پدر بنيتا با ســردار ســاجدى نيــا، فرمانده 
انتظامى تهران بــزرگ تلفنى صحبت كرد و 
گفت: شما به من گفتيد 14 هزار صلوات نذر 
كنم تا فرزندم پيدا شــود من هم نذر كردم تا 
فرزندم سالم پيدا شود. حسن قلعه نويى پدر 
بنيتا گفت: فرزند من مأموريتى داشت و آمده 
بود تا آن را انجام دهد. او ادامه داد: بنيتا آمده 
بود تا اين قاتل گير بيفتد تا بچه هاى ديگر در 

امان باشند.
حسن قلعه نويى خاطر نشان كرد: چطور ممكن 
است فردى شاكى خصوصى داشته باشد، اما با 
فيش حقوقى آزاد شود. من از كسى كه باعث 

شد اين فرد آزاد شود نمى گذرم.
او ادامه داد: به ما مى گويند ماشين را در مامازن 
پيدا كردند؛ يعنى در اين مدت پليس نتوانسته 

ماشين را پيدا كند؟
مــادر بنيتا در گفت و گو با ســردار محمديان 
گفت: فرشته من را نتوانستيد پيدا كنيد. من 
رفتم كلانترى به من گفتند امروز تعطيل است 
بگذاريد تعطيلات تمام شود. گفتم اگر ما كسى 
را بكشيم ما را نمى گيريد مأمور كلانترى گفت 

نه چون امروز تعطيل است.

او كه به ســختى صحبت مى كرد ادامه داد: 
مگر امروز تعطيل نيســت پــس چرا همه 
اينجا هســتند. آن ها كه ايــن كار را كردند 
مى خواســتند؛ با افتخار بگوينــد مردم ما 
مى توانيم پشت ماشــين بنشينيم و دزدى 
كنيــم الان هــم مى آيند و سرشــان را بالا 
مى گيرند و جلوى پدر و مادر و اقوامشــان با 
بد تريــن و زجر آور ترين روش كه خدا گفته 
مجازات مى شوند. خانواده بنيتا بويژه پدرش 
خواســتار مجازات عاملان ايــن حادثه در 

كمترين زمان و در محل حادثه اند. 
سردار عباســعلى محمديان، رئيس پليس 
آگاهى تهران بزرگ در مورد روند رسيدگى به 
پرونده به خانواده دختر 8 ماهه گفت: تلاش 
پليس و دستگاه قضايى اين است كه پرونده 
در يك هفته آينده تكميل و براى رسيدگى 

به دادگاه ارسال شود.
سردار ســاجدى نيا در صحنه حاضر شد و با 
مردم صحبت كرد. او با اشاره به اينكه جمعيت 
حاضر در محل حادثه بسيار زياد است مردم را 
به صبر و خونسردى دعوت كرد. مردم حاضر 
در محل حادثه با شــعارهايى از قبيل «قاتل 
بنيتا اعدام بايد گردد» خواســتار اعدام شدن 

قاتل بنيتا شدند.
در اين جلســه پدر بنيتا صحنه ربوده شدن 
بنيتا را باز ســازى كرد. او نشان داد كه چطور 
سارقان ماشــينش را در حالى كودك هشت 
ماهــه اش روى صندلى عقب بود دزديدند. در 
اين صحنه سازى پدر بنيتا روى كاپوت جلوى 
ماشين پريد و توضيح داد كه سارقان چند متر 
او را در حالى كه از كاپوت ماشين آويزان بود 
كشيدند. با مشت چند بار به شيشه زدم ولى 
كار ساز نبود - در اين لحظه اين مرد با توجه 
به ناراحتى كه داشت به شيشه ماشين مشت 
زد كه شيشه شكست - و از روى ماشين زمين 

افتادم و سارقان از محل حادثه فرار كردند.
ســردار عباســعلى محمديان روز جمعه در 
حاشيه بازسازى صحنه ربودن بنيتا كودك 8 
ماهه، گفت: بلافاصله پس از اعلام خبر ربودن 
اين كودك به ســامانه 110 رئيس كلانترى 
بــه همراه مأموران تجســس در محل حاضر 
شدند. يك ساعت بعد مأمور پليس آگاهى در 
كلانترى حاضر و تحقيقــات خود را از همان 

مكان آغاز كرد.
وى ادامه داد: بخشى از اقدامات پليس ظاهرى 
است كه مردم آن را مى بينند و بخشى ديگر 

سرى و از طريق سيستم ها انجام مى شود.
به گفته  رئيس پليس آگاهى تهران ســارقان 
پس از ســرقت خودرو براى رسيدن به محل 

سكونت خود مسيرى كوتاه را انتخاب كردند 
كه از جلــوى هيچ دوربيــن ترافيك و ثبت 
ســرعت عبور نكردند. اين در حالى است كه 
ما تمام دوربين هاى سطح شهر را 24 ساعته 

رصد مى كرديم.
محمديان در مورد نحوه شناســايى عاملان 
اصلــى اين حادثه گفت: در حالى كه اقدامات 
پيچيده پليس ادامه داشــت فرد ناشناسى با 
پليس تمــاس گرفت و اطلاعاتى را در اختيار 
ما قرار داد. با پيگيرى هاى انجام شده مأموران 
درآن محل حاضر و نفر اول را دستگير كردند 
كه او در بازجويى ها مدعى شد سرقت كار فرد 

ديگرى است.
وى ادامه داد: مأموران براى دســتگيرى فرد 
دوم وارد عمــل شــدند، اما او متوارى شــده 
بود. ســرانجام ساعت 22سه شنبه شب محل 
اختفاى اين فرد پيدا شد. پس از ورود مأموران 
به محل آن ها با پوشك بچه و شير خشك رو 
به رو شدند كه ما اميدوار شديم كودك زنده 
باشد اما اين وسايل متعلق به نوزاد پسرى بود 

كه برادرزاده متهم بود.
رئيس پليس آگاهى تهران با اشــاره به اينكه 
متهم در همان محل دستگير اما منكر ربودن 
بنيتا شد، افزود: سرانجام اين فرد لب به اعتراف 
گشود و محل رها كردن خودرو را اعلام كرد. 
با حضور مأموران مشــخص شد شيشه هاى 
خودرو بالا اســت و اين كــودك جانش را از 
دست داده است. ســارقان يك و نيم ساعت 
پس از ســرقت خودرو را رها كرده و به دليل 
اينكه از مقابل هيچ دوربينى رد نشــده بودند 

ردى از آن ها به دست نيامد.
محمديان در مورد پى جويى هاى پليس براى 
كشف اين پرونده گفت: ما 35 سرفصل را در 
دســتور كار خود داشتيم و حتى در 8 استان 

ديگر موارد مشــكوك اعلام شد كه همكاران 
ما در اين اســتانها به بررسى اطلاعات مردم 
پرداخته و پس از احراز هويت معلوم شد هيچ 

كدام از آن ها بنيتا نيستند.
وى در مورد انتشــار خبر گمشــدن بنيتا در 
فضاى مجــازى گفت: بايد فضــاى مجازى 
را يك فرصت بدانيم و ما قصد داشــتيم روز 
شنبه اطلاعيه اى را در فضاى مجازى به كمك 
رسانه ها منتشر كنيم اما خانواده آن ها زودتر 
اينكار را انجام دادند. براى جلوگيرى از دوباره 
كارى اطلاعيه اى را صادر نكرديم. بايد بدانيم 
كه فضاى مجازى يك فرصت اســت و تمام 
اطلاعاتــى كه از اين طريق به دســت پليس 

رسيد بررسى شد.
رئيس پليس تهــران در مــورد اينكه گفته 
مى شــود عامل اصلى اين حادثه با وثيقه آزاد 
بوده اســت، گفت: ازاتهام ايــن فرد اطلاعى 
نداريم چرا كه پرونده اش در پاكدشــت مورد 

رسيدگى قرار گرفته است.
وى گفــت: معــاون جنايى پليــس آگاهى 
داوطلبانــه مرخصى اش را لغو كرد و در همان 
روز پنجشنبه اقدامات وسيع پليس آغاز شد. ما 
انتظار تعريف از پليس را نداريم و همين كه اين 

متهمان دستگير شده اند براى ما كافى است.
محمديــان در پايان به شــهروندان توصيه 
كرد خودروى روشــن را در حالى كه كودك 
درون آن اســت رها نكنند چرا كه در گذشته 
پرونده هايى داشتيم كه افراد براى خريد خودرو 
را به همراه كودك رها كرده اند و سارق دست 

به سرقت زده است.
 روز 29 تيرماه يك پرايد در محله مشيريه در 
حالى كه نوزاد هشــت ماهه اى داخل آن بود 
به ســرقت رفت و چند روز بعد با دستگيرى 
سارقان مشخص شد كه آن ها پس از سرقت 
خودرو و لوازم داخل آن، خودرو را در حالى كه 
بنيتا داخل آن بود رها كردند و شيشه هاى آن 

را نيز بالا كشيدند.
نوزاد نيز به دليل گرســنگى، تشنگى و گرما 

جان خود را از دست داد.

او كه به ســختى صحبت مى كرد ادامه داد: 
مگر امروز تعطيل نيســت پــس چرا همه 
اينجا هســتند. آن ها كه ايــن كار را كردند 
مى خواســتند؛ با افتخار بگوينــد مردم ما 
مى توانيم پشت ماشــين بنشينيم و دزدى 
كنيــم الان هــم مى آيند و سرشــان را بالا 
مى گيرند و جلوى پدر و مادر و اقوامشــان با 
بد تريــن و زجر آور ترين روش كه خدا گفته 
مجازات مى شوند. خانواده بنيتا بويژه پدرش 
خواســتار مجازات عاملان ايــن حادثه در 

سردار عباســعلى محمديان، رئيس پليس 
آگاهى تهران بزرگ در مورد روند رسيدگى به 
 ماهه گفت: تلاش 
پليس و دستگاه قضايى اين است كه پرونده 

مى گيرند و جلوى پدر و مادر و اقوامشــان با 
بد تريــن و زجر آور ترين روش كه خدا گفته 

گزارش قدس از بازسازى صحنه سرقت  خودروى  پدر بنيتا كوچولو

آزادى قاتلان دختر8 ماهه با يك فيش حقوقى

جان خود را از دست داد.



ویسی مچ یحیی را خواباند

پرسپولیس میخ فولادی را محکم کوبید
 فوتبال  حمیدرضاعرب    پرسپولیس راهی که فصل 
پیش رفته را دوباره شروع کرده است. خیلی نرم و بی آنکه 

تحت الشعاع مسائل بیرونی قرار بگیرد. 
گرچه آن ها در قــدم اولی که مقابل فولاد برداشــتند آن 
تیم با طراوت هفته های پایانی لیگ نبودند اما بردشــان 
مقابل فولاد نشــان داد ازهیچ تلاشی درفصل جدید برای 
رسیدن به قهرمانی فروگذار نیستند و تیمی هستند که در 
سخت ترین شرایط نیز می توانند برنده میدان بازی را ترک 
کنند. پرسپولیس بی سروصدا نبرد اول را برد. آن هم بردی 

ارزشمند با اختلاف گل نسبتا ایده آل. 
گل اول را علی امیری زد تا وصــف های برانکو را هم درپی 
داشته باشد و سرمربی ســرخ ها ســینه جلو بگیرد و در 
 نشست بعد ازبازی بگوید:» خوشحالم که هافبک هایم گل 
می زنند.«برانکو البته می تواند خوشــحال تر هم باشد که 
هســت! یکی دیگر از گل های پرسپولیس را شجاع خلیل 

زاده به ثمر رساند. 
مدافعی که ظاهرا آمده اســت دغدغه های پروفسور را در 
روزهای بی سیدجلالی پرکند و همان مدافعی باشد که مرد 
کروات آرزویش را داشت. شجاع هم گل زد تا برد پرسپولیس 
تثبیت شود و هم در خط دفاع مردی رسوخ ناپذیر جلوه کند. 
پرســپولیس 3 امتیازی اســت و البته در کنار خود دیگر 
تیم های 3 امتیازی را هم می بیند اما آن ها هوای صدر در 
سر دارند. کمی بیشتر از سایر مدعیان. آن ها در روزی که 

ناهماهنگ بودند هم بردند.

  سیاه جامگان یکدل ترین تیم لیگ
ســیاه جامگان اگر اندکی خوش اقبال بود می توانست 
برنده میدان بــازی با ذوب آهن را ترک کند. بله، ذوبی 
که به اعتقاد بسیاری از کارشناسان کامل ترین تیم فصل 

جاری است. 
در ترکیب ســیاه جامگان حســین بادامکی را بازیکنی 
دیدیم برای روزهای بزرگ. سیاه جامگان با این شکل و 
شمایل می تواند امیدهای بسیاری به میانه نشینی داشته 
باشــد. حتی شاید نیم نگاهی به سهمیه لیگ قهرمانان 
آسیا. آنچه سیاه جامگان را متفاوت جلوه می دهد، یک 
حس درونی رســیدن به موفقیت وکامیابی است. یک 

اتحاد دیده نشده. 

  سپیدرود خشک نشود
بیــش از آنکه از برد نفت تهران شــگفت زده باشــیم باید 
 بــه باخت عجیب تیمی اشــاره کنیم که از مــاه ها پیش 
تمرین هایش را آغازکرد تا شاید در لیگ هفدهم زنگ تفریح 
نباشد اما سپید رود علی الظاهر آن قدر مصیبت زده هست 

که تمرین های زودهنگام هم نتواند چاره کارش باشد. 
آن ها احتمالا خیلی زود با لیگ وداع خواهند کرد مگر آنکه 

در بازی های خانگی اندکی به وضع خود سروسامان دهند 
که بعید اســت از این ویژگی هم بهره آن چنانی ببرند که 

درلیگ تداوم داشته باشند.

  عبدالله و تیم قهرمانش
اســتقلال خوزســتان را هم باید در ردیف تیم های مدعی 
این فصل قرارداد. چرا؟ پاسخ روشن است. تیمی که در اوج 

مشکلات مالی تراکتورسازی را با آن همه بازیکن سرشناس 
می برد یعنی یک چیزهایی درسردارد که ما نمی دانیم. آری 
ارتش استقلال خوزســتان را باید جدی انگاشت. آن هم با 
مربی که انگارآمده اســت فصل بد با سپاهان را با قهرمانی 
 دوباره اســتقلال خوزســتان از یاد ها دور کند. اوغیرقابل 
 پیش بینــی ترین مربی لیگ اســت. ازهمه مهــم ترآمار 

شخصی اش می گوید او یک فصل درمیان خوب است.

گیتی پسند در فینال جام باشگاه های آسیا
ورزش: تیم فوتسال گیتی پسند ایران در مرحله یک چهارم نهایی 
فوتسال جام باشگاه های آسیا به مصاف تیم الریان قطر رفت که این 
بازی در نهایت با نتیجه ۴ بر ۲ به سود گیتی پسند به اتمام رسید.
برای گیتی پسند در این دیدار احمد اسماعیل پور )۲ بار(،  ابوالقاسم 
عروجــی و علی اصغر حســن زاده )ثانیه پایانــی - پنالتی( گلزنی 
کردند.»ویتور هوگو« بازیکن برزیلی گیتی پســند در دقایق پایانی 
نیمه نخســت به خاطر ارتکاب خطا، با کارت قرمز مستقیم داور از 
زمین اخراج شــد تا دیدار آخر گیتی پسند در جام باشگاه ها را هم 
از دست بدهد.به این ترتیب گیتی پسند حریف چونبوری تایلند در 

دیدار فینال شد. این بازی روز یکشنبه برگزار خواهد شد.

برانکو: در تیم ما موضوع بی اهمیت نام 
گلزن است

ورزش: برانکو ایوانکوویچ پس از پیروزی ۲ بر صفر پرسپولیس مقابل 
فولاد خوزستان در نشست خبری اظهار داشت: همه ما خوشحالیم و 
بــه همین دلیل تمرین و بازی می کنیم. اصلًا به همین دلیل با ورزش 
ســر و کار داریم. به بازیکنانم به خاطر برد امشب تبریک می گویم. از 
هواداران مان که آمدند، ما را تشــویق کردند و بعد از بازی به شــادی 
پرداختند، هم تشکر می کنم. این بزرگ ترین جایزه برای همه ماست. 
وی در واکنش به طرح این موضوع که مهاجمان پرســپولیس بازهم 
موقعیت ها را از دست دادند و آیا این مشکل حل خواهد شد یا نه، گفت: 
مهم ترین مسئله این اســت که ما پیروز می شویم و این اتفاق هم رخ 
داده است. اگر یادتان باشد طارمی سال گذشته هم چند هفته ابتدایی 
بازی نکرد، اما توانست در پایان فصل آقای گل شود. در تیم ما موضوع 
بی اهمیت نام گلزن است و اتفاقاً ما دوست داریم که هافبک های ما هم 
گلزنی کنند. این فلسفه بازی هجومی ماست که باید حمله کنیم و از 
هجومی بودن تیمم خوشحالم. برانکو در خصوص اینکه فصل گذشته 
موفقیت پرســپولیس به دلیل خط دفاعــی و خط حمله خوب بود و 
آیا برای این فصل هم خوش بین اســت، گفــت: من به تیمم در همه 
نقاط خوش بین هستم. من به عنوان مربی به تمام خطوط تیمم اهمیت 
می دهم. خط میانی مان مســتحکم باشد و در خط حمله هم هجومی 
باشــد. خوشحالی من این اســت در دو بازی قبلی نه نفت تهران و نه 

فولاد حتی یک موقعیت نیم بند هم روی دروازه ما نداشتند. 

حسینی: شروع مقتدرانه برای ما اتفاق 
خوبی بود

ورزش: کاپیتان پرســپولیس در خصوص برتری ۲ بر صفر تیمش 
مقابل فولاد اظهار داشت: بازی بسیار خوبی بود و مهم تر از آن کسب 
برد در اولین دیدار لیگ بود. برای ما اتفاق خوبی اســت که لیگ را 
مقتدرانه شروع کردیم و توانستیم نخستین سه امتیاز فصل را کسب 
کنیم. سیدجلال حســینی ادامه داد: امسال رقابت های لیگ برتر 
حساس تر شده است، چرا که تیم ها در فصل نقل وانتقالات بازیکنان 
خوبی را جذب کرده اند و از لحاظ قدرت به هم نزدیک شــده اند. ما 
اصلًا نمی توانیم از الان بگوییم قهرمان هستیم و باید سعی کنیم پله 

به پله به دنبال کسب سه امتیاز دیدارهای مان باشیم.

قرارداد دوساله بشار رسن با سرخ ها
ورزش: بشــار رسن، هافبک عراقی مدنظر پرسپولیس که پیش از 
این قراردادی داخلی با سرخپوشان به امضا رسانده بود، بعد از قبول 
شرایط آن ها و حضور در تهران، آن را رسمی کرد.محمد ترکاشوند 
مســئول نقل و انتقالات باشگاه می گوید: با توجه به برنامه بازی ها 

که به ما ارایه شد، بشار رسن 10 روز دیگر به تیم ملحق می شود.

شکست اوستنده مقابل مارسی با 
حضور رضاییان

ورزش: در ادامه دور رفت مرحله سوم مقدماتی فصل ۲017-۲018 
لیگ اروپا، تیم اوســتنده با حضور کامل و ثابــت رامین رضاییان، 
ملی پوش کشــورمان در زمین تیم پرطرفدار المپیک مارسی ۴ بر ۲ 
شکست خورد و به خاطر زدن ۲ گل در خانه حریف به بازی برگشت 
خانگی امیدوار ماند. با این نتیجه اوســتنده برای حذف مارســی به 

برتری با اختلاف ۲ گل در خانه نیاز دارد.

مس و فرش آرا در جمع صدرنشینان
حمید رضا خداشناس: هفته پنجم لیگ برتر فوتسال در غیاب 
دو تیم مدعی گیتی پسند و تاسیسات برگزار شد که در مهم ترین 
اتفاق این  هفته تیم های مس ســونگون و فرش آرای مشــهد با 
شکســت حریفانشان خود را به جمع صدرنشــینان لیگ نزدیک 
کردند .  مس سونگون توانست در یک دیدار خانگی با نتیجه 6بر۲ 
آتلیه طهران قم را شکست دهد و موقتا صدرنشین شود و فرش آرا 
نیز در ســالن بهشتی مشهد در یک دیدار سخت  و نزدیک حریف 
خود یعنی پارسیان شهر قدس را با نتیجه یک بر صفر مغلوب کند 

و خود را به رده سوم جدول برساند .
نتایج کامل بازی ها: 

فرش آرا 1 - 0پارسیان شهر قدس 
مس سونگون  6 - ۲ آتلیه طهران قم 

 مقاومت البرز 3 - ۲آذرخش بندرعباس 
 حفاری اهواز  3 - ۲ مقاومت قرچک 

 هیئت فوتبال قم ۲ - ۲شهرداری ساوه 
ارژن شیراز 3 - 0 شهروند ساری 

ضد حمله

مسلمان: 
اگر ما تیم را به هم ریخته ایم چرا عملکردمان 

خوب بوده است؟!
تسنیم: محســن مســلمان در واکنش به صحبت های فردی که در یکی از 
رسانه ها به عنوان مسئول باشگاه پرسپولیس )بدون اینکه نامی از او برده شود( 
علیه او، مهدی طارمی و برانکو صحبت کرده اســت، اظهار داشت: آن شخصی 
که از طرف باشــگاه پرسپولیس مسئول است و چنین مصاحبه ای کرده وجود 
دارد رودررو صحبت کند. عملکرد من از نظر مردم و نظرســنجی ها مشخص 
است که در دو سال اخیر بهترین بازی هایم را انجام داده ام. مهدی )طارمی( نیز 
دو سال آقای گل است. چرا یک روز پیش از دیدار با فولاد علیه من و طارمی 
صحبــت می کنید؟ اگر من و مهدی تیم را به هــم ریخته ایم چرا عملکردمان 

خوب بوده است؟ 

میثاقیان: 
از بازی با پرسپولیس فشار بیشتری روی من 

بود
ورزش: دیــدار تیم های ســیاه جامگان و ذوب آهن که نخســتین دیدار لیگ 
هفدهم بود با نتیجه دو بر دو به پایان رسید. سرمربی سیاه جامگان پس از این 
دیدار اظهار کرد: امروز از آخرین دیدار فصل قبل که با پرسپولیس بازی کردیم، 
بیشتر رویم فشار بود. جوانانی که امروز برایم بازی کردند واقعا خوب کار کردند. 
بازیکنانــم باغیرت برای تیم بازی کردند اما هنوز شــکل کامل تیم نگرفتیم. 

رسیدن به فرم ایده آل زمان بر است ولی بهتر می شویم. 
میثاقیان درباره تاثیر منفی تغییر مکان برگزاری مســابقه گفت: این در حیطه 
وظایفم نیســت. چمن ثامن هم بد نبود اما استادیوم امام رضا یکی از بهترین 

استادیوم های ایران است. امیدوارم بتوانیم در این ورزشگاه بازی کنیم.
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    در حالی که شایعات پیرامون رفتن نیمار از بارسا به پی اس جی هر روز جدی تر می شود، گزارش ها از درگیری 
فیزیکی او با یکی از هم تیمی هایش در جریان تمرینات آبی و اناری پوشان حکایت دارد.

   در حالی که رناتو سانچز پدیده پرتغالی بایرن که فصل خوبی را با این تیم سپری نکرد در آستانه خروج 

هرچند قرضی ازاین باشگاه قرار دارد، رومینیگه مدیر اجرایی بایرن از پیام کونته به مونیخی ها در خصوص 
شرایط این بازیکن برای پیوستنش به چلسی خبر داد.

   در حالی که یک روز به تاریخ مشــخص شده برای الکسیز سانچز در بازگشت وی به تمرینات آرسنال 

باقی مانده، او در شبکه اجتماعی اش از مریضی خود خبر داد.
   پپ گواردیولا تاکید کرد که علاقه مند است که در منچسترسیتی بماند، اما ماندن وی به جام هایی که 

می برد بستگی خواهد داشت.
   باشگاه بایرن مونیخ اعلام کرد آرتورو ویدال هافبک شیلیایی این تیم به هیچ عنوان فروشی نیست.

 تیم فوتبال پانیونیوس یونان پنجشنبه شب در بازی رفت مرحله سوم مقدماتی لیگ اروپا بدون حضور شجاعی 
و حاج صفی از مکابی با نتیجه یک بر صفر شکست خورد. 

 تیم فوتبال القطر با در اختیار داشتن محمد طیبی، مدافع ایرانی به مصاف تیم دسته  اولی المسیمر رفت 
که این بازی با تساوی پرگل ۲ بر ۲ پایان یافت.

 عیسی آل کثیر مهاجم تیم فوتبال نفت تهران گلی که در بازی با سپیدرود زد را به علی کریمی تقدیم 

کرد.
  سینا عشوری هافبک تراکتورسازی که در بازی اول تیمش مصدوم شد، به احتمال فراوان به دیدار بعدی 

تیمش مقابل پرسپولیس در هفته دوم لیگ برتر نمی رسد.
  پرسپولیس اولین دیدار رسمی خودش در فصل جدید را مقابل فولاد خوزســتان برگزار کرد و در این دیدار 
یک نکته عجیب در مورد بازیکن شماره ۲ این تیم به چشم می خورد. عالیشاه در نیم فصل و با پایان یافتن دوران 

سربازی اش به پرسپولیس بر می گردد، دادن شماره او به بازیکن دیگر عجیب است. این موضوع ممکن است نشان 
از عدم علاقه برانکو به بازگشت عالیشاه داشته باشد

  مهاجم پرســپولیس در نامه ای از ســازمان لیگ خواســت کارت زرد دومش پاک شــود. علیپور برای 

درخواست بازنگری برای کارت زرد دومش به نظر کارشناسان داوری استناد کرده و از سازمان لیگ خواسته 
مسئله کارت زرد دومش را به کمیته انضباطی ارجاع بدهند تا او بتواند در بازی بعدی پرسپولیس در لیگ 

هم حاضر باشد.
  چمنیان سرمربی تیم ملی زیر 17 سال با اشاره به برگزاری اردوی تدارکاتی در اسپانیا اظهار کرد: ۴مهر 

راهی اســپانیا می شویم و ششــم همین ماه دیداری را با تیم ملی فرانسه برگزار می کنیم. ۹ مهرماه نیز به 
مصاف تیم ملی مکزیک یکی از تیم های حاضر در جام جهانی می رویم که می تواند محک خوبی برای تیم 

ملی باشد. از آن جا راهی هندوستان می شویم. جام جهانی از 16 مهرماه آغاز می شود.  

درخشان:  مسائل 
امروز را بگویم، یک 

کتاب می شود
ورزش: حمیــد درخشــان پس از 
برتــری ۲ بر یــک تیمــش مقابل 
سپیدرود اظهار داشت: شاید در این 

30 سال عمر ورزشی ام چنین چیزهای را ندیده ام و اگر این ها را بگویم، یک 
کتاب شــود. از ساعت 5 درگیر ثبت قرارداد بودیم و بعد از آن منتظر بودیم 

بگویند کدام بازیکن می تواند بازی کند و کدام بازیکن نمی تواند. 
 ســرمربی نفت تهران ادامه داد: با این وضعیت بازی کردیم و خدا را شــکر 
پیروز شــدیم. از بازیکنانم تشــکر می کنم که بدون بدنسازی و تمرین بازی 

کردند. 

ویسی: شیخ ویسی 
سوپراستار زمین بود

فوتبــال  تیــم  ســرمربی  ورزش: 
خوش شانسی  خوزســتان  استقلال 
را یکــی از اصلی ترین دلایل پیروزی 
تیمش مقابل تراکتورســازی دانست 
و عنوان کرد: خوش شانس بودیم که 

تراکتورســازی نتوانست دروازه ما را باز کند. مردم خوزستان معمولاً در همه 
زمینه ها بدشانس هستند و خوشحالم که امروز پیروز شدیم. مردم خوزستان 
امروز بر خلاف همیشــه خوش شــانس بودند. البته نباید از کنار کار بزرگ 
بازیکنان گمنام مان عبور کنیم. ویســی در واکنــش به صحبت های یحیی 
گل محمدی که دروازه بان تیم او را ســتاره زمین دانســته بود، گفت: وحید 

شیخ ویسی امروز سوپراستار زمین بود و خیلی خوب بازی کرد.

قلعه نویی: با میثاقیان 
درگیری نداشتم

ورزش: سرمربی ذوب آهن اصفهان 
پس از تســاوی تیمش برابر ســیاه 
جامگان اظهار کــرد: از هوادارانی که 
امروز میهمان نــوازی کردند ممنونم. 

بــازی  که ۴ گل دارد، بازی قابل قبولی اســت اما در حــد ذوب آهن بازی 
نکردیم. می توانستیم بهتر باشیم. اگر دقایق آخر بازی توپ را حفظ می کردیم 

برنده می شدیم .
امیر قلعه نویی درباره درگیری با میثاقیان خاطرنشــان کرد: هیچ درگیری و 
برخوردی نبود. به داور اعتراض نکردم ولی برایم عجیب اســت که بازیکنم 

کتک می خورد و کارت هم می گیرد.
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ورزشـــی

تاکتیک جدید مسئولان پرسپولیس برای تامین بودجه 
حمله گازانبری طاهری و یارانش به وزیر ورزش!

سینا حسینی : حالا صدای اعتراض بازیکنان پرسپولیس 
واضح تر از قبل شنیده می شــود. انگار شاگردان برانکو 
ایوانکوویچ منتظر بودند تا نخستین پیروزی خود در لیگ 
جدید را جشــن بگیرند تا به بی پولی باشــگاه اعتراض 
کنند. البته اعتراض آنها کاملا هدفمند به نظر می رسد 
چون طاهری و ســید جلال حسینی یک ساعت قبل از 
شروع نخســتین بازی در تلویزیون استارت اعتراض را 
کلید زدند و با انتقاد از بی پولی پرســپولیس خواســتار 

تزریق بودجه به این باشگاه شدند.
  بدهی 3/5 میلیاردی

طاهری با رونمایی از بدهی 3/5 میلیاردی پرسپولیس به 
طلبکاران داخلی نشان داد پرسپولیسی ها رکوردار بدهی 
در بین باشــگاه های ایرانی هســتند. اما نکته قابل تامل 
این بود که طاهری در لا به لای ســخنان خود در برنامه 
تلویزیونی لیگ برتر از هواداران خواست به کمک آنها بیاید 
در حالی که آنها در پروسه قبلی خود برای دریافت کمک 
از هواداران حتی موفق به جذب یک میلیارد تومان نشدند 
تا مشخص شود سرمایه گذاری روی کمک هواداران نیز 

نمی تواند پرسپولیس را از این بحران نجات دهد.
  کنایه به استقلال

اما ماجرا زمانی جالب تر شــد که پرسپولیسی ها پس 

از پیروزی در نخســتین بازی اســتقلالی ها را نیز بی 
نصیب نگذاشــتند و مدعی شدند وزارت ورزش به آنها 
کمک می کند تا هزینــه های نجومی انجام دهند اما 
پرسپولیس در این میان مظلوم واقع شده است. هرچند 
بازیکنان پرسپولیس به صورت نامحسوس این مطلب 
را بیان کردند اما وقتی سخنان بازیکنانی نظیر محسن 
مسلمان را کالبد شکافی می کنیم در می یابیم که آنها 
اســتقلال و وزارت ورزش را مستقیما هدف قرار دادند 
تا به این سبک بتوانند مشکلات مالی خود ناشی از بی 

پولی را مرتفع سازند.

  بازی با آتش
امــا به اعتقاد نزدیکان وزیــر ورزش اعتراض هدفمند 
بازیکنان پرســپولیس و کادر مدیریتی این باشگاه در 
قبــال بی پولی حکم بازی با آتش را دارد چون ممکن 
است پس از رونمایی از پشت پرده این ماجرا کار برای 
طاهری و معاونینش ســخت شــود چون منتقدان او 
درصدد حذف وی از چرخه مدیریتی باشــگاه هستند 
با این وجود محمدرضا داورزنی معاون ورزشــی وزیر 
ورزش و جوانــان و یکی از منتقدان طاهری در نقل و 
قولی جدید اعلام کرد تا پایان هفته جاری وزیر ورزش 
در خصوص هیئت مدیره جدید باشگاه تصمیم گیری 
نهایــی را انجام خواهد داد و سرنوشــت تیم مدیریتی 

پرسپولیس روشن خواهد شد. 
  آخرین مهلت ها

با وجود این که کنفدراســیون فوتبال آســیا تا پایان 
شــهریورماه و ســازمان لیگ تا پایان هفته چهارم به 
باشــگاه پرســپولیس اولتیماتوم داده اند تا سرنوشت 
بدهی های خود را روشــن کنند باید دید آیا مدیریت 
فعلی باشــگاه پرســپولیس توان اداره امور را دارد یا 
وزارت ورزش با ورود نفرات جدید به چرخه مدیریتی 

پرسپولیس نبض بازی را در اختیار خواهد گرفت؟

بازی جدید افتخاری و توفیقی برای موج سواری
استقلال از فدراسیون به فیفا شکایت می کند!

مجتبی عسکرپور : اســتقلالی ها به زمین و زمان کوبیدند تا بتوانند حکم 
جنجالی کمیته انضباطی در خصوص ســه بازیکن محروم تیم شان را تغییر 
دهند اما در نهایت پس از مذاکره حضوری افتخاری و منصوریان با مهدی تاج 
و حضور پندار توفیقی در سازمان لیگ این سه بازیکن از حضور در دیدار مقابل 
نفت آبادان محروم شدند تا اعتراض استقلالی ها به بالاترین حد ممکن برسد.

مسئولان اســتقلال که استرس بسیار زیادی بابت ناکامی در مسابقات جاری 
دارند، پیش از بازی با نفت آبادان سناریو شکایت از فدراسیون فوتبال را کلید 
زدند تا به این طریق بتوانند مســئولان فوتبال ایران را تحت فشار قرار دهند. 
پســت اینستاگرامی باجناق معاون وزیر کاملا نشان داد استقلالی ها سعی در 
امتیازگیــری از مدیریت فوتبال دارند به همین دلیل مدیران فوتبال ایران نیز 
در واکنش به این تهدید مقاومت بیشتری به خرج دادند تا در این جدال بازنده 

لقب نگیرند.
مدیران باشــگاه اســتقلال مدعی اند با اســتخدام یک وکیل بین المللی از 
فدراســیون فوتبال به واسطه محرومیت بازیکنان خود شکایت کردند و تا مرز 
تعلیق فوتبال ایران پیش خواهند رفت! در حالی که کاملا پیداســت این بازی 
تبلیغاتی هیچ نتیجه ای در برنخواهد داشت چون وزارت ورزش و جوانان قادر 
اســت با یک تماس چند ثانیه ای با ســید رضا افتخاری از ادامه این سناریو 

جلوگیری کند .
کارشناسان حقوقی پیش بینی می کنند نه تنها این شکایت سرانجامی نخواهد 
داشت بلکه مدیران باشگاه استقلال در نهایت مجبور می شوند به دلیل ناکامی 

در این پرونده خود به خود از شکایت صرف نظر کنند .



سرمربى تيم ملى:

به همه نشان داديم كه ظرفيت كاراته ايران بالاست

ورزش: مهران حاتمى، ســرمربى تيم ملى بســكتبال در 
مورد شــرايط تيم ملى در چين و حضور در دو تورنمنت 
گفت: دو تورنمنت بســيار خوب را پشت سر گذاشتيم و 
بچه ها به آمادگى نســبى رسيدند. ضعف هايمان را در اين 
بازى ها پيدا كرديم و بايد در روزهاى آينده و براى حضور 
قدرتمند در كاپ آسيا، آنها را برطرف كنيم. سرمربى تيم 
ملى بسكتبال در مورد استراليا و چين و در مورد اينكه به 
شــناخت كافى از آنها رسيديد، يا خير، گفت: تيم سيدنى 
كينگ، نماينده اســتراليا در اين تورنمنت بود و يكى دو 
ملى پوش هم داشت. آنها هم بسكتبال قدرتمندى دارند 

و سوم المپيك شــده اند. در مورد چين هم بايد گفت كه 
آنها سه تيم را آماده كرده اند و تركيب شان براى كاپ آسيا 
مشخص نيســت، اما هر سه قدرت نســبتا برابرى دارند. 
حاتمى ادامه داد: هر تورنمنتى شــرايط خاص خودش را 
دارد و بايد خودمان را در آن شرايط بسنجيم. تمام تيم ها 
با قدرت به كاپ آسيا مى آيند و مسابقات سختى را پيش 

رو خواهيم داشت.
 در مورد كسانى كه تعادل روحى ندارند، حرف نمى زنم!

وى در مورد اينكه برخى گفته اند كشورها با تيم دوم خود 
به كاپ آسيا مى آيند و ايران بايد قهرمان شود، گفت: اصلا 

علاقه اى ندارم در مورد كســانى كه تعادل روحى ندارند، 
صحبت كنم. يك ســرى افراد در مورد بســكتبال ايران 
خيلى بد حرف مى زنند و فقط به دنبال تخريب هســتند. 
هر پيروزى كه به دســت مى آوريم، يك ايرادى مى گيرند 
و حريفان ما را زير 15 ســال مى دانند! سرمربى تيم ملى 
بسكتبال ادامه داد: با اين افراد كارى نداريم، اما هر كشورى 
بهترين تركيب خود را وارد مسابقات مى كند و نمى خواهد 

زنگ تفريح باشد.
وى در مورد اينكه آيا براى كاپ آســيا تغييرى در تركيب 
فعلى خواهيد داشــت يا خير، گفت: همه بچه ها در دوران 

آماده سازى و در چين خيلى خوب كار كرده اند و احتمال 
خيلــى كمى دارد كه در حد يك يا دو نفر تغيير داشــته 
باشيم. در مجموع همه چيز به روزهاى پايانى اردو بستگى 

دارد.
  بايد با حدادى صحبت كنم

حاتمى در پاســخ به اين ســؤال كه ظاهرا حدادى براى 
حضــور در كاپ آســيا علاقه اى ندارد، گفــت: من از اين 
موضــوع اطلاعى نــدارم، اما بايد ببينيم شــرايط بدنى و 
مصدوميت او چگونه است و بعد از بازگشت به تهران با او 

صحبت خواهم كرد.

  كاراته   فارس    شهرام هروى، سرمربى تيم ملى كاراته 
پس از اينكه تيم ملى كاراته در بازى هاى جهانى ورلد گيمز 
توانست يك مدال طلا و 3 نقره در بخش مردان كسب كند،  
گفت: شكر خدا مسابقات در شرايط خوب برگزار شد. به هر 
حال بهترين هاى دنيا و در واقع ستاره هاى جهان در تاتامى 
لهستان حضور داشتند. مسابقات در بالاترين سطح فنى برگزار 
شد. در رقابت هاى جهانى براى اينكه يك كاراته كا بخواهد به 
مدال جهانى برسد حداقل بايد در 6 مسابقه وارد تاتامى شود. 
در اين رقابت ها نيز ملى پوشان مبارزات زيادى انجام دادند كه 

اين نشان مى دهد سطح فنى مسابقات بالا بود.
وى در ادامه صحبت هايش عنوان كرد:  فشــار زيادى روى 
بچه ها بود اما خدا را شــكر بچه ها سربلند بيرون آمدند. ما 
خدا را شــاكريم كه نتيجه تاريخى بــراى كاراته ايران در 
لهستان ثبت شد و به همه نشان داديم كه پتانسيل كاراته 
ايران بالاست. امير مهدى زاده، سجاد گنج زاده و على اصغر 
آســيابرى آنها هم مى توانســتند طلا بگيرند. همچنين 
عباســعلى از اين قاعده مستثنى نبود. باز هم خدا را شكر 

كه توانستند توانايى هاى خود را نشان دهند.
  اميدوارى به آينده

سرمربى تيم ملى كاراته در ادامه صحبت هايش اظهار داشت: 
ســعى مى كنيم توانمــان را بيش از اين كنيــم تا در آينده 
نتيجه بهترى در مســابقات پيش رو كسب كنيم. خوشحالم 

كه پورشــيب مقابل كاپيتان تيم ملى ژاپن طلا گرفت. آراگا 
بهترين بازيكن ژاپنى در حال حاضر اســت. او در دنيا حرف 
زيادى براى گفتن دارد. اين پيروزى قطعا بايد در مســابقات 
قبلى رخ مى داد اما واقعا داوران دســت پورشيب را از مدال 
طلا كوتاه كردند اما پورشــيب اينجا فوق العاده ظاهر شد. او 
قهرمان اروپا را شكست داد. نمايندگانى از تركيه، گرجستان، 

لهستان و ژاپن را شكســت داد. هروى در مورد مصدوميت 
ســجاد گنج زاده گفت: گنج زاده با تمام آســيب ديدگى كه 
داشت در اين مسابقات حضور پيدا كرد. از او ممنونم او از نظر 
آسيب ديدگى شرايط خوبى نداشت. همچنين امير مهدى زاده 
مصدوميت داشــت من از اين دو جوان واقعا تشكر مى كنم. 
آنها جنگيدند و از خود گذشتگى خرج دادند. آسيابرى بعد از 

بازى هاى كشورهاى اسلامى توانست آسيب ديدگى خود را 
جمع و جور كند و خودش را به اين مسابقات برساند او نشان 
داد كاراته كايى اســت كه در آينــده حرف هاى زيادى براى 
گفتن خواهد داشت. من اسم او را پسر كاراته ايران مى گذارم. 
او در اين مسابقات فوق العاده بود.  وى در ادامه صحبت هاى 
خود عنــوان كرد: اين موفقيت هايى كــه رقم خورد حاصل 
تلاش و همدلى در تيم بود. زمانى اين موفقيت رقم مى خورد 
كه همدلى و اعتماد در تيم باشــد. اين همدلى و اعتماد بين 
كادر فنى و بازيكنان، مجموع تيم ملى و فدراسيون بود كه در 
پايان اين نتايج رقم خورد. جامعه بزرگ و فهيم كاراته پشت 
اين تيم بود و در ســختى ها كنار ما بودند و باعث شدند اين 
نتيجه رقم بخورد. من به عنوان امانتدار كوچك در اين حلقه 

بودم كه اميدوارم همه از من راضى باشند. 
  اتفاقى نبودن نتايج اتريش

وى در ادامــه صحبت هاى خود گفت: خوشــحالم از اين كه 
جامعه مظلوم كاراته را با نتايجى كه كسب كرديم، خوشحال 
كردم. ان شــاءاالله از اين به بعد اتفاقات خوبى رخ دهد. اين 
نتايج نشــان داد كه نتايج اتريش اتفاقى نبــود و اين روند 
موفقيــت ادامه خواهد داشــت ما مى توانيم ايــن روند را با 
حمايت كميته ملى المپيك وزارت ورزش و جوانان تا المپيك 
2020 ريو ادامه دهيم. از مسئولان فدراسيون تشكر مى كنم. 

خوشحالم از اينكه خداوند در اين مدت ما را  كمك كرد.

مربى كوبايى بوكس صلاحيت سرمربى 
بودن در مسابقات جهانى را ندارد!

ورزش: مسابقات بوكس قهرمانى جهان در شهريور ماه سال جارى 
به ميزبانى آلمان برگزار مى شــود. در صورت اعزام تيم ملى ايران به 
اين مسابقات هدايت اين تيم را باربارو فرناندز خيمنز كوبايى بر عهده 

خواهد داشت اما نمى تواند به عنوان سرمربى در كنار رينگ باشد!
با توجه به قانون آيبا تيم هايى كه در اين رقابت ها حضور دارند حتما 
بايد به همراه خود يك مربى سه ستاره داشته باشند. حال با توجه به 
اينكه از نظر آيبا سطح مربى كوبايى به دليل دو ستاره بودن پايين تر 
از سطح مسابقات است فدراسيون بوكس ايران براى اينكه بتواند از 
مربى كوبايى در اين رقابت ها اســتفاده كند ناچار است خيمنز را در 

كنار يك مربى سه ستاره به اين مسابقات اعزام كند.

فرصت اعلام نظر تا دوشنبه
اساسنامه تا هفته آينده 

به هيئت دولت ارسال مى شود
ورزش: با سفرى كه مسعود سلطانى فر، وزير ورزش به همراه معاونان 
و 50 رئيس فدراســيون به تبريز داشت در نشستى به صورت كوتاه 

درباره اساسنامه فدراسيون ها بحث و گفت وگو شد.
در اين نشســت وزير ورزش از روســاى فدراسيون ها خواست تا روز 
دوشنبه نظرات خود را درباره اساسنامه به وزارت ورزش اعلام كنند. 
سلطانى فر در اين نشست ابراز اميدوارى كرد با تصويب اساسنامه در 
هيئت دولت، بتوان انتخابات را طبق دستورالعمل جديد برگزار كرد. 
وزارت ورزش در نظر دارد اين اساســنامه را تا آخر هفته آينده براى 
تصويب به هيئت دولت ارســال كند. در اين اساسنامه كه با تشكيل 
كارگروهى نوشته شده، ماده هايى كه دخالت دولت را در امور ورزش 
نشــان مى داد و مورد اعتراض مجامع بين المللى بود حذف شد. در 
مهمترين نكته حذف شده مى توان به عزل و انتخاب رئيس فدراسيون 

توسط مجمع عمومى اشاره كرد.

حضور 3 تيرانداز ايران در مسابقه 
فينال فيناليست ها

ورزش:3 تيرانداز كشورمان براى حضور در مسابقه فينال فيناليست ها 
دعوت شدند.  آرمينا صادقيان كه موفق شد در مسابقات جهانى آلمان 
به مدال برنز دست پيدا كند تيرانداز شركت كننده در تفنگ بادى 10 
متر است. همچنين در تپانچه وحيد گل خندان و گلنوش سبقت الهى 
به اين مســابقه دعوت شــده اند.  گل خندان به دليل مدال جهانى و 
سبقت الهى به دليل ركورد بالا در اين مسابقه شركت مى كنند. مسابقات 
فينال فيناليست ها به ميزبانى هند و در تاريخ اول آبان برگزار مى شود. 
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خادم: 
شايد فدراسيون قربانى 

مسابقات جهانى كشتى شود
ايسنا: رسول خادم، رئيس فدراسيون كشتى درباره مسابقات 

انتخابى تيم هاى ملى كشتى و اعزام تيم هايى دگرگون شده به 
مسابقات جهانى گفت: براى انتخاب نفرات اعزامى به مسابقات جهانى 
فرانسه، رقابت هاى انتخابى قانونمند برگزار شد و تيمى كه به مسابقات 
اعزام مى شود، هم در فرنگى و هم در آزاد، تيم جوانى است. با اين طرز 

تفكر شايد فدراسيون قربانى كشتى شود. البته اين موضوع به لحاظ 
مديريتى عاقلانه نيست، اما درست همين است. خادم گفت: مطمئنم 

اگر مسابقات انتخابى تيم ملى در ساختار فرآيند انتخابى ادامه 
پيدا كند ما در المپيك 2020 در هر وزن بطور متوسط 

سه كشتى گير داريم كه هر كدامشان مى توانند 
مدعى درجه يك پيراهن تيم ملى 

باشند.

عبدولى 
بى دردسر صاحب 
دوبنده تيم ملى شد!

ورزش: سعيد عبدولى دارنده مدال برنز المپيك با كسب اولين 
پيروزى مقابل پژمان پشتام در انتخابى مدعيان وزن 75 كيلوگرم 
تيم ملى كشتى فرنگى مقابل شايان عفيفى به روى تشك رفت اما 

عفيفى پس از 40 ثانيه مبارزه اعلام كرد، بدليل مصدوميت نمى تواند به 
مبارزه ادامه بدهد تا عبدولى به فينال انتخابى تيم ملى برسد. در حالى كه 
عبدولى و بويرى قرار بود ديدار فينال وزن 75 كيلوگرم را برگزار كنند تا 

هر كشتى گيرى كه به دو پيروزى از 3 مبارزه برسد صاحب دوبنده 
تيم ملى در مسابقات جهانى پاريس شود، پيام بويرى به روى 

تشك آمد و بنا بدلايل نامعلوم از انجام مبارزه خوددارى 
كرد تا دست عبدولى به عنوان فرد پيروز بالا 

برود و بدون دردسر ملى پوش 
شود.

گلايه 
سريع ترين مرد عمودى 
ايران از مسئولان ورزش

ايسنا: رضا عليپور ورزشكار 23 ساله قزوينى و ركورددار سنگنوردى 
سرعت جهان و دارنده شش مدال طلاى سنگنوردى براى ايران در مورد 
بازى هاى جهانى ورزش هاى غير المپيكى و گلايه اش از مسئولان ورزشى 
كشورسخن گفت. او اظهار داشت: فدراسيون در حد توانش بعد از بازگشتم 

از رقابت هاى جهانى از من تجليل كرد، البته بسيار كم است، اما خوب وزارت 
ورزش  و جوانان و كميته ملى المپيك بايد مرا حمايت كنند، اما در بازگشتم 

از لهستان حتى يك نفر از مسئولان وزارت يا كميته ملى المپيك براى 
استقبال نيامده بود. من انتظار نداشتم كه براى من به فرودگاه بيايند، 

لااقل براى كسب مدال طلاى ايران در بازى هاى جهانى 
مى آمدند.براى حضور در هر رقابت بين المللى حداقل 

30 ميليون هزينه مى كنم، اما حمايتى 
نمى بينم. 
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سرمربى تيم ملى بسكتبال:  براى هر برد تيم ملى يك ايراد مى گيرند



 جامعه/ محبوبه علی پور  چند 
سالی اســت که واژگانی نوپدید در 
جامعه ما متولد شــده که حکایت 
از تغییراتی چشــمگیر دارد. از این موارد می توان 
به »زندگی لاکچری« اشــاره کرد که با رفتارها و 
رویه هــای خاصــی در زندگی »ســوپرپولدارها« 
جلوه گری می کند. این درحالی است که در مقابل 

بر جمعیت کم برخوردار جامعه افزوده می شود. 

 تعیین کرامت انسانی با ترازوی سرمایه
همسو با شکاف طبقاتی در جامعه شاهد تغییرات 
محسوس در رفتارهای اجتماعی هستیم؛ چنان 
که اغلب ما در تلاشیم با کسب منافع اقتصادی 
افزون تر، شأنیت بیشتری کسب کنیم و یا با تأیید 
و همنشــینی با افراد متمول جایگاه اجتماعی 
خود را تقویت کنیم. براستی چرا امروزه وضعیت 
اقتصادی تعیین کننده جایــگاه اجتماعی افراد 

شده است؟
حجت الاســلام حمیدرضا مظاهری سیف، عضو 
هیئت مدیره انجمن علمی اخلاق می گوید: از نظر 
اسلام مزیت انسان ها بر اساس تقوا تعریف شده این 
درحالی است که امروزه این معیارها فراموش شده 
و شاخصه های مادی بر روند ارزشگذاری و روابط 
اجتماعی اثر گذاشته است. دلیل تغییرات ارزشی 
نیز در جامعه ما رویگردانــی از ملاک های دینی 
همانند تقوا و اقبال به سوی ارزش های مادی نظیر 
بها دادن مردم به ثروت اندوزی و تکریم ســرمایه 
داران اســت که البته این قضیه بی اثر از تغییر در 
عملکرد مسئولان در این زمینه نبوده است؛ زیرا 
زمانی که مردم می بینند مســئولان برای کسب 
منافع افزون تر اقتصادی دســت به هرکاری زده و 
از فرصت های پیش آمده سوء استفاده می کنند، 
ارزش های مــادی نیز برای مــردم از ارزش های 
اخلاقی برتر جلوه می کند. زیــرا مدیران جامعه 
هنجار های جامعه را هدایت کرده و رفتارهای آن ها 
الگو محسوب می شود. همچنین ارزش های آن ها از 
نگاه مردم ارزش به شمار می آید.این در حالی است 
که در چندسال اول انقلاب برمعیارهایی همانند 
ساده زیستی و برابری اجتماعی تأکید می شد.حال 
آنکه در بیش از دو دهه اخیر شــاهد شکل گیری 
فرایند تغییر در ارزش هــا بوده ایم. به این ترتیب 
بتدریج مسئولان نظام به سوی تجملگرایی و رفاه 
دینوی رفتند. از همین رو تغییر ارزش های جامعه 
و جا به جایی ارزش های مادی به جای ارزش های 

معنوی صورت گرفته است. 
رئیس مؤسســه بهداشت معنوی می افزاید: ثمره 
این وضعیت در تغییر رفتار مردم مشــهود است؛ 
چنان که افراد ســعی دارنــد از هر فرصتی برای 
کســب منافع بیشتر اســتفاده کنند.همچنین 
می بینیم مردم در روابط اجتماعی خود برای افراد 
مرفه و با داشتن زندگی مجلل احترامی افزون تر 
قائل هســتند. چون تصور می کنند این افراد از 

گروه هــای کم برخــوردار اقتصادی 
ارزشمندتر هستند. به هرحال از یک 
ســو این الگوی عملی غیرعادلانه و 
غیرحکیمانه و ازطرف دیگر این منش 
و شیوه ناآگاهانه مردم باعث شده افراد 
با ثروتمندان با تکریم وتواضع برخورد 
کننــد و در مقابل با افــراد کم توان 
اقتصادی نگاهی تحقیرآمیز و دور از 

کرامت داشته باشند.
دکتر نصــرالله آقاجانی، عضو هیئت 
علمی دانشگاه باقرالعلوم نیز با اشاره 
بــه تفاوت های فرهنگی بــر فقر و 
غنای اجتماعی می گوید: نحوه رفتار 
ما با افــراد برمبنای تمول یا ناتوانی 
اقتصادی یک متغیر اجتماعی است 
که در بروز آن عوامل متعددی نقش 
آفرین هستند. این مسئله نسبت به 

ارزش ها و باورهای اجتماعی و فرهنگی حاکم بر 
جوامع متفاوت است.چه بسا این رویه در فرهنگ 
نظام سرمایه داری و اقتضائات آن پذیرفته شود. 
چرا که وقتی مقوله ای تبدیل به ارزش شــود به 
طور قهری نوع نگاه به ســرمایه دار خاص وبرتر 
بوده و درمقابل افرادکم برخوردار از این توجه بی 
نصیب می مانند. به این ترتیب وقتی در جامعه ای 
ســرمایه تبدیل بــه ثروتی مســتقل و ذاتی و 
همچنین ارزشی مطلوب محسوب شود، در مقابل 
افراد بی بهره به عنوان گروه های بدون ارزش به 

شمار می آیند.
وی با بیان اینکه بنابر تفکرات جامعه شناختی، 

افراد در تعامل با دیگران فقیر یا غنی می شــوند، 
می افزاید: براســاس تفکرات اسلامی فقرپدیده 
مذمومی است؛ چنان که دراحادیث از معصومان 
ذکر شــده که »خدایا به تــو از کفر، فقر و عذاب 
قبر پناه می آورم«. البته این معنا آن نیســت که 
فقیر فرد بی ارزشــی است، بلکه باید دلایل بروز 
این عارضه آسیب شناسی شود. به این دلیل که 
وجود تعداد اندکی از محرومان در جامعه انسانی 
طبیعی است و می تواند ناشی از میزان استعدادها 
یا تفاوت های فردی تعبیر شود، اما چنانچه این 
روند گســترش پیداکند وجمعیت افزون تری را 
در بربگیــرد حکایت از آن دارد که کاســتی ها و 
ضعف هایی در تعاملات و ساختارهای اجتماعی 

وجود داشــته که منجر به بروز این 
آسیب شده است.

 پیامدهای ارزش های 
غیرحکیمانه

با توجه به آنچه گفته شد باید دید این 
تغییر رویه ها چه پیامدهایی دارد؟

 حجت الاسلام آقاجانی کرامت را در 
مقوله روابط اجتماعی یک اصل دانسته 
و می گوید: زمانی که نگرش ما به افراد 
تغییر می کند باید بپرســیم تفکر ما 
نسبت به کرامت چیست و چه افرادی 
را شایســته کرامــت می دانیم؟ گاه 
درجوامع با تغییر ارزش ها این جهت ها 
فرامــوش و گــم می شــود. درحالی 
کــه درآموزه هــای دینــی ما ملاک 
ارزشــگذاری تقوا محسوب می شود. 
بنابر ایــن برای درک رفتارها و روابط براســاس 
مزیت های اقتصادی ومــادی باید توجه کرد که 
عقربه  ارزش های مردم به کدام سمت است.به این 
ترتیب اگر دیدیم مبنای کرامت افراد مسائل مادی 
است، می دانیم که ارزش های جامعه به سوی امور 
مادی تغییرکرده و ایــن حکایت از بروز بیماری 
اجتماعی دارد. بخصوص آنکه این برتری اقتصادی 
تبدیل به رواج نگاه قارونی در متمولان شــده و 
سعی می کنند برتری خود را به نمایش بگذارند 
که این ضد منطق عقیدتی ماست. چرا که سبب 
می شود عده ای در مقام مقایسه برآمده و آرزومند 
این ثروت شــوند. همچنین این رویه در گستره 

جامعه منجر به بروز شــکاف اجتماعی شده و دو 
طبقه غنی و فقیر شکل می گیرد که آسیب های 
متعــدد خانوادگی و اجتماعی را بــه دنبال دارد. 
چنان کــه طبقه ای که خــود را بنابر مســائل 
اقتصادی متمایز می دانند به دنبال کسب حقوق 
اجتماعی متمایز نیز هستند تا امکانات اجتماعی 
بیشتری کسب کنند. همچنین در مقابل طبقه کم 
برخوردار به استضعاف کشیده شده و فقرا به دنبال 
جلب منافــع اغنیا خواهند بود. به این ترتیب در 
عرصه های مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی 

شاهد همین شکاف و فاصله هستیم.
 حجت الاسلام مظاهری ســیف نیز با اشاره به 
اینکه درپی تغییر ارزش ها وبــروز نابرابری های 
اجتماعی شاهد رقابت های ناسالم در مقوله ثروت 
اندوزی خواهیــم بود، ادامه می دهــد: بروز این 
وضعیت منجر به شــکل گیری فرایندی ذهنی 
درقالب مقایسه کردن هاست. به این ترتیب افراد 
در مواجهه با گروه های متمول به مقایســه خود 
و اطرافیانشان با این افراد می پردازند. برای نمونه 
زنان به مقایسه وضعیت درآمدی همسر خود با 
دیگران می پردازند و به دلیل ضعف همســر در 
این قضیه وی را ضعیــف و ناتوان می پندارند و 
ارزش چندانی قائل نمی شود. همچنین فرزندان 
بنا برهمین رویه کاستی ها وکمبودهای اقتصادی 
خانواده را ناشــی از ناتوانی و بی لیاقتی والدین 
می دانند که این نگرش ها باعث تضعیف و حتی 

فروپاشی روابط خانوادگی و اجتماعی می شود.
وی با تأکید بر اثربخشی گروه های مرجع دراین 
زمینه ادامه می دهد:در طی تاریخ و در گذشته های 
دور که نظام سیاسی ما فئودالی و سلطنتی بوده، 
مردم رویــه زندگی حاکمان و امــرا را پذیرفته 
بوده اند که در رفاه و تجمل زندگی کنند و نابرابری 
اجتماعی نیز وجود داشــته باشد. درحالی که در 
رویــداد انقلاب اســلامی از موضوعاتی که هدف 
این نهضت محسوب می شد، حذف اشرافیگری و 
تبعیض های اجتماعی بــود. به طوری که افراد و 
اقشار در شرایط مناسب تری در کنار هم زندگی 
کنند. البته نه در برابری مطلق اما این تفاوت های 
اجتماعی در حدی معقول باشد که منجر به فاصله 
طبقاتی نشود.  وی خاطرنشان می کند: با تغییر 
ارزش ها ما با تضاد هنجارها مواجه هستیم؛ چراکه 
امروزه گروه ها و افرادی که درجامعه اسلامی عهده 
دار مسئولیت ها شده اند و پیشاپیش مردم در امور 
مذهبی و معنوی قرارگرفته اند در مســائل مادی 
و دنیوی نیز گوی ســبقت را از دیگران ربوده اند. 
همین قضیه باعث شــده گرچه مردم معتقدند 
چنانچه ثروتمندی اهل تقوا نباشد، هیچ مزیتی 
بر فردفقیری ندارد، اما همچنان به تکریم این افراد 
می اندیشند. بنابراین به دلیل تجربه ارزشمندی که 
از سال های نخست پیروزی انقلاب داشتیم برای 
کاهش این گونه انحراف ها و آسیب ها نیازمند نقد 
وبازنگری درعملکرد و نگرش های جامعه هستیم.

ضرورت حذف اشرافیگری و تبعیض های اجتماعی 

کفه ترازوی احترام به  سمت  پولدارها سنگینی می کند! 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

 معاون اجتماعی مرکز اجتماعی و فرهنگی وزارت کشور 
خبر داد

کاهش ۳۰ درصدی مزاحمت نوامیس
ایســنا: معاون اجتماعــی مرکز 
اجتماعی و فرهنگی وزارت کشــور 
از اجرای طرح سرشــماری محلات 
حاشیه نشــین از اواخر شهریور ماه 
امســال خبر داد و گفت: این طرح 
با همکاری وزارتخانه های کشــور، 
کار، تعــاون و رفاه اجتماعی و راه و 

شهرسازی انجام خواهد شد.
رضا محبوبی اظهار کرد: بر اساس پایشی که در پایان سال ۹۵ در بررسی 
وضعیت آسیب های اجتماعی انجام شد و به طور روتین نیز هرساله انجام 
می شود، روند حدود ۲۰ شاخص از آسیب های اجتماعی درپایان سال ۹۵ 
به نسبت سال ۹۴  متوقف شده و بعضی از آن ها نیز اندکی کاهش یافته 
است؛ البته این پایش جامع نیست و باید شاخص ها و ابزارهای اندازه گیری 
به طور دقیق  مشــخص شوند. وی در ادامه گفت: تعداد پرونده های قتل 
حدود هفت درصد، پرونده های قضایی بــا عناوین اولویت دار یک تا ۱۰ 
دســتگاه قضایی حدود چهار درصد و طلاق توافقی حدود یک درصد در 
سال ۹۵ نسبت به سال ۹۴ کاهش یافته است، همچنین در حوزه عفاف 
وحجاب نیز شاهد کاهش ۳۰ درصدی مزاحمت نوامیس هستیم که این 
مسائل نشــان  می دهد تصمیمات، پیگیری ها و برنامه ریزی های شورای 
اجتماعی وزارت کشور در حال اثرگذاری است و اگر این روند در سال های 

بعد  ادامه یابد این تأثیرات نیز بیشتر خواهد شد.

رئیس پلیس فتا: 
»توئیتر« رفع فیلتر نخواهد شد

ایسنا: رئیس پلیس فتای ناجا درباره 
رفع فیلتر توئیتر، اظهار کرد: چنین 
چیزی صحت نــدارد و توئیتر رفع 

فیلتر نخواهد شد.
سردار کمال هادیانفر افزود: توئیتر 
و  تروریست هاســت  فعالیت  عامل 
من در نشست اسپانیا رسماً به مدیر 
آن گفتم که در حال حاضر بیش از 

7۵۰ هــزار نفر در دنیا از داعش طرفداری می کنند و عامل تروریســتی 
داعش هستند وتمام فعالیت آن ها در توئیتر رخ می دهد.

وی با اشــاره به عملیات تروریستی داعش  در مجلس و حرم امام، گفت: 
فراموش نکنیم هماهنگی های همین عملیات تروریستی گروهک داعش 

در تهران تماماً در تلگرام رخ داد.
هادیانفر با تأکید براینکه ما چنین مواردی را فراموش نمی کنیم، تصریح 
کــرد: مدیر تلگرام هم این موضوع را می دانــد و ما این موارد را به آن ها 
منتقــل کرده ایم. به گفته رئیس پلیس فتای ناجا، بســتر عملیات های 
تروریستی و ارتباطی تروریست ها در دنیا  در درجه اول توئیتر و در درجه 
دوم تلگرام اســت. وی در پایان تصریح کرد: بنابراین با توجه به وضعیت 

موجود توئیتر رفع فیلتر نخواهد شد.

مسئول بعثه مقام معظم رهبری در سازمان حج و زیارت:

نظام با تمام توان بر سر قضیه حج ایستاده است
ایسنا: مسئول بعثه مقام معظم رهبری در سازمان حج و زیارت، گفت: 
با عربستان تفاهم کرده ایم که مراسم حج از مناسبات سیاسی جدا باشد 
و تمام امتیازاتی که برای تأمین عزت و امنیت حجاج می خواســتیم را 
پذیرفته اند.حجت الاســلام والمسلمین ســید علی قاضی عسکر با بیان 
اینکه مردم را وجه المصالحه سیاســی قرار نمی دهیم، گفت: از سال ۵۹ 
خدمتگزار حجاج بوده ام اگر مسئله خاصی وجود داشته باشد و یا امنیت 
حجاج در خطر باشد، اولین کسی که باید به مردم اعلام کند من هستم 
و من مردم را وجه المصالحه مسائل سیاسی قرار نمی دهم در تمام طول 
این ســال ها در مکه و مدینه حتی یک مورد تعرض به بانوان نداشته ایم.

قاضی عسکر با بیان اینکه هنوز عده ای به فکر تعطیل کردن حج هستند، 
ادامه داد: چندی پیش شخصی مصاحبه کرده و گفته که احتمال دارد حج 
تعطیل شود، در صورتی که مذاکرات با عربستان انجام شده است و انجام 
فریضه حج تصمیم نظام بوده است و نظام با تمام توان بر سر قضیه حج 
ایستاده است.مسئول بعثه مقام معظم رهبری در سازمان حج و زیارت با 
اشاره به روابط سیاسی ایران و عربستان و تأثیر آن در مراسم حج گفت: 
چندین سال اســت که با مقام های سعودی در مورد مسئله حج تفاهم 
داریم، روابط سیاســی دو کشور اکنون قطع شده است اما با آن ها توافق 
کرده ایم که مسئله حج از روابط سیاسی جدا باشد و آن ها نیز پذیرفته اند. 
در مذاکرات ایران و عربستان وزارت خارجه نقش کلیدی نداشت که گمان 
کنیم این مراسم وابسته به روابط سیاسی است و تمام مذاکرات از طریق 

بعثه و سازمان حج و زیارت انجام شد.

 با مصوبه شورای عالی آموزش وپرورش
پذیرش دانش آموزان در مدارس تیزهوشان 

محدود شد
تسنیم: دبیرکل شــورای عالی آموزش وپرورش با اشاره به اینکه صرفاً 
دانش آموزان تیزهوش با بهره هوشــی بالاتر از ۱۳۰ می توانند به مدارس 
تیزهوشان وارد شــوند، گفت:  پذیرش دانش آموز در این مدارس کاهش 
می یابد.مهدی نویــد ادهم اظهار کرد:  آیین نامه مدارس اســتعدادهای 
درخشان تصویب شد که راهبرد اصلی آن جدانکردن دانش آموزان است، 
براین اساس دانش آموزان استعدادهای برتر نیز باید مانند سایر دانش آموزان 
در مدارس عادی تحصیل کنند.وی افزود: دانش آموزان تیزهوش که بهره 
هوشی آن ها بالاتر از ۱۳۰ است می توانند در مدارس تیزهوشان تحصیل 
کنند و از خدمات ویژه آموزشی و تربیتی بهره مند شوند، البته تعداد این 
گروه بسیار محدود است.دبیرکل شورای عالی آموزش وپرورش با اشاره به 
اینکه تعدادی از دانش آموزانی که هم اکنون در مدارس تیزهوشان هستند 
دارای شــرایط نیستند، گفت: شورای عالی آموزش وپرورش مصوب کرد 
ورود دانش آموزان به مدارس تیزهوشــان صرفاً برای افراد با بهره هوشی 
بالای ۱۳۰ امکان پذیر است.نوید ادهم ادامه داد: مقرر شد دانش آموزان 
حاضر در مدارس تیزهوشان به تحصیل خود تا هنگام دانش آموختگی 
ادامه دهند و پس از آن با شــیب ملایم تعداد این مدارس و پذیرش در 
آن ها کاهش می یابد تا به میزان اســتاندارد خود برسد.در مدارس عادی 
برای دانش آموزان صاحب استعداد برتر دروس تکمیلی خواهیم داشت تا 

زمینه رشد خلاقیت و نوآوری آن ها فراهم شود.

خبر

سیره رضوی
همسو با شکاف طبقاتی در جامعه شاهد تغییرات محسوس در رفتارهای 
اجتماعی هستیم چنانکه اغلب ما در تلاشیم با کسب منافع اقتصادی 
افزونتر، شأنیت بیشتری کسب کنیم و یا با تأیید و همنشینی با افراد 
متمــول جایگاه اجتماعی خود را تقویت کنیم.به راســتی چرا امروزه 

وضعیت اقتصادی تعیین کننده جایگاه اجتماعی افراد شده است؟
امام رضا ) ع ( می فرمایند: »کسی  که  فقیر مسلمانی  را ملاقات  
نماید و بر خلاف  سلام  کردنش  بر اغنیا بر او سلام  کند، در روز 

قیامت  در حالی  خدا را ملاقات  نماید که  بر او خشمگین  باشد.
)عیون  اخبار الرضا، ج  2، ص  52(

در مجال امروز، با نگاهی به این حدیث شریف از آن بزرگوار به بررسی 
چرایی این رفتار اجتماعی پرداخته ایم.

 جامعه/ مریم آزاد  تقویت و حمایت از مجامع 
علمی رویکرد نوین آستان قدس رضوی است.

معاون علمی و فناوری آســتان قدس رضوی با 
 CTO بیان این مطلب در کنگــره بین المللی
در بیمارســتان فوق تخصصی رضوی گفت:بی 
شک اگر امام هشتم)ع( به این سرزمین تشریف 
نمی آوردند تمدن علمــی جهان در قرون دوم تا 
هفتم هجری و رهبری جهانی علم در آن مقطع 
رخ نمی داد.چرا که آنچه در خراســان بزرگ آن 
روزگار واقع شده ، اثرتمدنی این سرزمین و دیگر 
محیط پیرامون آن مرهون این امام بزرگ است. 

 مرجعیت علمی در دنیا
دکتر محمــد مهدی طهرانچی، با اشــاره به 
این کــه باید مرجعیت علمی را در دنیا از این 
ســرزمین پیگیر باشــیم، تأکید کرد:حرکت 
آستان قدس رضوی به زعامت حجت الاسلام و 
المسلمین رئیسی در حوزه علم و فن آوری در 
آستان قدس رضوی بایسته ای بود که از دیرباز 
باید رونق می گرفت؛زیرا در سرزمین عالم آل 
محمد)ع(  شایسته  نیست که به علم آنچنان 

که باید توجه نشود. 
دکتر طهرانچی در ادامه خاطرنشان کرد:همچنین 
از دیرباز بزرگان این سرزمین هرگاه خواسته اند به 
مردم خدمت کنند یکی از محورهای تلاش خود 
را  خدمت به ســلامت مردم قرار داده اند.از این 
رو برای آن که این خدمت پایدار بماند به آستان 
قدس ســپرده اند .چنانکه8۰ سال پیش یکی از 
خیرین بزرگ این ســرزمین ؛»حاج آقای ملک « 
زمانی که تمام ســرمایه خود را برای ارتقای این 
ســرزمین صرف کرد این گونه نوشته است:»که 
آینده مــردم را در گرو دوچیز مــی دانم ،ترقی 
معارف و حفظ صحه مــردم لذا هرآنچه دارم به 
آستان قدس رضوی می سپارم. زیرا آستان قدس 

امانتداری است که می تواند در طول تاریخ حافظ 
این منافع وخدمت به مردم باشــد.« از همین رو 
در رویکرد نوین آســتان قدس رضوی بر حضور 
در مجامع علمی ، تقویت مجامع علمی وحمایت 
از آن ها توجه شــده اســت.چرا که بنیانگذاری 
حرکت های اصیل یک ضرورت است.در این راستا 
با تأسیس بنیاد ســلامت رضوی آنچه در حوزه 
سلامت داشته ایم گرد هم آورده ایم تا بتوانیم با 
شبکه ای از دانشمندان در این راستا  حرکت های 

بزرگی را آغازکنیم.
وی همچنین افزود:با اطمینان به این که همه افراد 
این سرزمین دل درگرو این امام همام دارند و خود 
را برای خادمی این حضرت )ع( مفتخر می دانند 
از این رو برنامه خادمــان و خادم یاران را مطرح 
کرده تا شبکه ای را فعال کنیم   تا بتوانیم خدمت 
پزشکی را که مقدس است در سایه این امام بزرگ 

مقدس تر شکل دهیم . 

 توسعه درمان های نوین در کشور
در ادامه همین نشســت رئیس بیمارستان فوق 
تخصصی رضوی نیز خاطرنشــان کرد: به دنبال 
تغییر رویکرد آستان قدس رضوی معاون علمی 
و فناوری این مجموعه شکل گرفت.به این ترتیب 
همواره تأکید شــده فعالیت ها در بیمارســتان 
رضــوی تنها درحــوزه درمان خلاصه نشــود و 
درحوزه آموزشــی و پژوهشــی نیز فعال شویم.

البته در حوزه درمان نیز تأکید شــده از آخرین 
دســتاوردهای دنیا و برترین تجهیزات استفاده 
شود. به این ترتیب با بهره گیری از دانش استادان 
داخلی و خارجی درمان های نوین را در مشهد و 

در سطح کشور توسعه دهیم. 
دکتر قاسم ســلطانی همچنین گفت:در زمینه 
کنفرانس ها نیز سیاست ها به گونه ای رقم خورده 
که این نشست ها تنها در انتقال مباحث تئوری 

خلاصه نشود بلکه در انتقال فناوری ها شیوه های 
نوین درمان نیز اثر گذار باشد.به طوری که در این 
کنفرانــس ها برگزاری کارگروه های تخصصی و 

علمی با جدیت بیشتری  انجام شود.

 رونمایی نظام جامع سلامت
 آستان قدس رضوی

در حاشیه این نشست معاون علمی و فن آوری 
آســتان قدس رضوی در گفــت و گو با ما اعلام 
کرد:به زودی نظام نامه جامع ســلامت آســتان 

قدس رضوی رونمایی می شود.
دکتر محمد مهدی طهرانچی با بیان این مطلب 
در حاشیه کنگره بین المللی CTO به خبرنگار ما 
گفت: تدوین نظام نامه جامع رضوی مراحل نهایی 
خود را سپری می کند که این سند می تواند منشا 
ساماندهی وتسریع حرکت های ما در ارایه خدمت 

به مردم باشد.
وی همچنین تأکید کــرد: آنچه به عنوان بنیاد 
ســلامت رضوی در ذیل معاونــت علمی وفن 
آوری شــکل گرفته است شامل مجموعه هایی 
همانند دانشــگاه بین المللی امام رضا )ع( است 
که به تربیت پزشــک -  مبلغ خواهد پرداخت . 
همچنین بیمارستان رضوی ، دارالشفای حضرت 
)ع( وحوزه های درمانی که در دیگر مناطق کشور 
از ســوی مردم وقف شده در زمره این بنیاد قرار 
خواهند گرفت. البته بنابر رویکردهای نوین آستان 
قدس رضوی بر مقوله توریســم سلامت به طور 
جدی با ارائه خدمات تخصصی به زائران داخلی و 

خارجی توجه خواهد شد.
دکتر طهرانچی ادامه داد: بنا بر سیاســت های 
این دســتگاه بنیاد سلامت رضوی تشکیل شده 
تا امکانات موجود تجمیع شــود تا بتواند آنچه را 
که مردم به عنوان نــذر ،موقوفه یا هر قدم خیر 
دیگر به نیت صرف در زمینه ســلامت مردم نزد 

آستان قدس به امانت می گذارند؛به بهترین شیوه 
هزینه کند.

وی همچنین خاطر نشان کرد: از دیرباز مردم برای 
درمان دردهای خود به آستان قدس رضوی پناه 
می آوردند و پنجره فولاد همواره ملجا دردمندانی 
بوده که پزشکان آن ها  را جواب کرده اند از همین 
رو ما قدر این توســل ها را می دانیم و معتقدیم 
در کنار این توســل ها و ارادت ها باید شرایطی 
فراهم شــود که مردم از سراسر دنیا و هموطنان 
خودمان بتوانند ضمن توسل به این بارگاه خدمات 
پزشکی مطلوبی نیز دریافت کرده و دوره درمان را 

به خوبی سپری کنند.

 ضرورت حمایت های سازمان بیمه 
از خدمات فن آوری های نوین

ضروری است که حمایت های سازمان های بیمه 
همسو با رشــد  خدمات و فن آوری های دانش 

پزشکی  باشد.
دکتر محمود شبســتری با بیان این مطلب در 
 CTO حاشیه مراسم افتتاحیه  کنگره بین المللی
به خبرنگار ما گفت: درحال حاضر شــرکت های 
بیمــه حمایت هــای چندانی از بــه کارگیری 
تجهیزات ، خدمات و فن آوری های نوین حوزه 

ســلامت در مراکز درمانی نمی کنند و این امر 
نیازمند بازنگری است.

وی درباره مزایای درمان مداخله ای انسداد مزمن 
عروق کرونری خاطرنشــان کــرد: این روش در 
حدود ۱۵ درصد از بیمــاران مبتلا به گرفتگی 
عروق کرونر کارآیی دارد زیرا همیشه درصدی از 
مبتلایان به این عارضه بنابر تشخیص پزشکان و 
یا خود خواسته شرایط انجام روش های مرسوم 
بالون زدن و گذاشتن اســتنت را ندارند. به این 
ترتیب با  فن آوری یادشــده می تــوان از ادامه 

دردهای این افراد پیشگیری کرد.
رئیس شورای راهبردی قلب و عروق بیمارستان 
رضوی ادامه داد:گرچه چندســالی است که این 
روش درجهان متداول است اما  انجام این شیوه 
درمانی به دلیل گران بودن تجهیزات و پیچیدگی 
آن به طور محدود در کشــور و حتی در منطقه 

صورت می گیرد .
گفتنی اســت:در نخستین کنگره بین المللی 
CTO در دو سطح منطقه ای و جهانی که با 
مشارکت کنگره قلب اروپا ۵ و 6 مرداد ماه در 
بیمارســتان فوق تخصصی رضوی برگزار شد 
۱۹۰ نفر از متخصصان در این حوزه به  تبادل 

نظر پرداختند .

معاون علمی و فناوری آستان قدس رضوی در گفت وگو با قدس خبر داد

تدوین نظام نامه جامع سلامت آستان قدس رضوی

   جوابیه وزارت آموزش و پرورش 

مد  یر مسئول محترم روزنامه قد  س
با سلام و احترام

عطف به مطلب مند  رج د  ر آن رســانه مــورخ ۹6/۴/۲8 با 
عنــوان »آموزش و پرورش بازار املاکی ها را د  اغ کرد  « عین 
جوابیه معاونت آموزش متوسطه این وزارتخانه را به اطلاع 
می رساند  : به میزان تراکم جمعیت د  انش آموزی د  ر مناطق 

و محلات د  ر د  وره های مختلف تحصیلی، برای نام نویسی 
د  انــش آموزان د  ر مــد  ارس ظرفیــت لازم د  ر نظر گرفته 
می شود  ، یعنی کلیه د  انش آموزان د  ر مد  ارس محل سکونت 
خود   ثبت نام می شوند  ، ثبت نام از د  انش آموزان د  ر نزد  یکی 
محل کار والد  ین نیــز حتی المقد  ور صورت می پذیرد  ، لذا 
هیــچ د  انش آموزی با این برنامه پشــت د  رهای مد  رســه 

نخواهد   ماند  ، د  ر خصوص اعمال سلیقه و پافشاری والد  ین 
محترم برای نام نویســی د  ر مد  ارس خارج از محد  ود  ه نیز 
د  ر صورت وجود   ظرفیت و صلاحد  ید   مد  یریت های آموزش 
و پرورش مناطق و استان ها، این امر نیز ممکن خواهد   بود  . 
د  ر مورد   تخلف بنگاه های معاملات و مشاورین املاک نیز، 
مســئولین ذی ربط باید   پاسخگو بود  ه و نظارت کامل را به 

عمــل بیاورند   و آموزش و پــرورش د  ر این زمینه آماد  گی 
همکاری برای برخورد   با متخلفین را د  ارد  .

خواهشمند   است طبق قانون مطبوعات و رسانه ها نسبت به 
د  رج جوابیه این مرکز د  ر آن رسانه اقد  ام لازم صورت گیرد  .

رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی
 علیرضا جد  ایی

هیچ د  انش آموزی پشت د  رهای مد  رسه نخواهد   ماند  
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